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ín cooperativele agricole de producţie

Comisiile de revizie 
-  faţă-n faţă 
cu realitatea

Concepute ca organisme de con
trol asupra activităţii desfăşurate în 
cooperativele agricole, comisiile de 
revizie au menirea de a urmări mo- 
cul cum sínt gestionate bunurile 
materiale ale unităţii, cum sínt apli
cate hotărîrile adunării generale, 
cum este respectată democraţia coo
peratistă.

Şi, privind lucrurile prin această 
prismă, comisiile de revizie au me
nirea de a sprijini efectiv consiliile 
de conducere in rezolvarea proble
melor majore ale unităţii, ceea ce 
incumbă mari responsabilităţi din 
partea membrilor cooperatori aleşi 
de adunările generale să facă parte 
din aceste comisii.

în ce măsură s-au achitat de sar
cini în acest an membrii comisiilor 
de revizie din cooperativele agrico
le ale judeţului nostru? Cé au fă
cut şi — mai ales — ce era necesar 
să întreprindă comisiile de revizie 
pentru a sprijini mai efectiv con
siliile de conducere şi adunările ge
nerale?

„In acest an comisia noastră de 
revizie a făcut două verificări de 
fond şi una — parţială, ne relatea
ză contabila Doina Stanca, secretara 
comisiei de revizie de Ia cooperati
va agricolă din Cristian. La primele 
verificări nu s-au înregistrat nici 
plusuri nici minusuri în gestiunile 
controlate. La ultima revizie însă au 
fost constatate plusuri de cereale în 
magazie".

Trebuie să menţionăm că aceste 
plusuri sínt substanţiale. Anume: 9 010 
kg grîu, 2 228 kg orz şi 244 kg se
cară. Atît inginerul şef Vladimir 
Moldovan, cît şi contabila Doina 
Stanca explică aceste plusuri pe 
seama calităţii materialului trimis în 
baza de recepţie: puritatea şi greu
tatea hectolitrică au fost foarte bu
ne şi, , ca atare, au apărut diferente 
între cantităţile fizice trimise de u- 
nitate şi cele S.T.A.S. recepţionate în 
bază, conform indicilor de calitate.

Tot cu ocazia reviziei, în primă
vară s-a constatat că unitatea era, 
de fapt, posesoarea a 140 familii de 
albine, în timp ce actele contabile 
menţionau doar 121.

Bineînţeles, au fost luate măsuri 
pentru înregistrarea plusurilor de
pistate.

Considerăm însă că simpla consta
tare nu este decît o latură a acti
vităţii comisiei de revizie. Investi
garea competentă a situaţiilor care 
au concurat la apariţia fenomenelor 
semnalate ar fi creat condiţii pentru 
lărgirea sferei de cauzalitate a aces
tora, punînd la dispoziţia consiliului 
de conducere un instrument eficace 
pentru prevenirea posibilităţilor de 
înstrăinare a bunurilor obşteşti.

Facem această afirmaţie bazîndu- 
ne pe fapte concrete. Comisia de re
vizie a cooperativei agricole din Să- 
cel a desfăşurat o activitate prodi
gioasă, dacă ar fi să ne orientăm 
după numărul proceselor verbale în
tocmite. Dar, mal bine să vedem ce 
sínt, în fond, aceste procese-verbale.

In 15 mal a.c. — se face numă
rătoarea oilor proprietate a C.A.P.

şi ale membrilor cooperatori, con- 
semnîndu-se doar numărul oilor. A- 
tît şi nimic mai mult In 12 iunie —
0 altă numărătoare. Contabilul aju
tor Grigore Negrescu consemnează 
că membrii cooperatori din Săcel au 
431 oi date în primire ciobanului 
îlie Popa, cu toate că în procesul 
verbal anterior erau trecute 585 oi. 
Din procesul verbal încheiat la data 
de 1 X a.c., aflăm că în turma cio
banului Petru Taban s-au găsit 43
01 în plus, pentru care nu se înca
sase taxa de păşunat. Deşi ciobanul 
a fost chemat de mai multe ori în 
faţa comisiei de judecată, nu vrea 
să achite taxa decît numai pentru 
24 oi.

în 6 IX a.c., comisia de revizie 
constată o lipsă de 44 oi din turma 
cooperativei agricole. Ciobanul Du
mitru Popa, gestionar al cooperati
vei agricole, a fost obligat să supor
te paguba pricinuită: 36 de oi din 
proprietatea lui au trecut în proprie
tatea unităţii, iar în debit i s-a în
registrat contravaloarea a 8 oi.

Dar în afara sectorului ovin co
misia de revizie de Ia Săcel se pare 
că n-a avut curaj să se „aventure
ze*. Nu există oare şi alte aspecte 
ale activităţii de producţie în această 
unitate care să fi putut capta aten
ţia comisiei? Organele agricole ju
deţene au făcut, în luna septembrie 
a.c., o verificare de fond la C.A.P. 
Săcel, cu care ocazie s-au constatat 
numeroase abateri de la disciplina 
financiară şi nereguli... limpezi în 
gestionarea bunurilor apartinînd 
cooperativei agricole. Cu bună ştiin
ţă au fost deturnate fonduri băneşti 
de la investiţii la producţie, fapt 
care prejudiciază dezvoltarea averii 
obşteşti , şi pune..în pericol întărirea 
economică a unităţii. Există la Săcel 
trei trioare, o batoză, opt semănă
tori mici şi alte utilaje, procurate 
în perioada 1963—1965, care nu sínt 
folosite, dar pentru care unitatea 
plăteşte impozite. Evidenţele conta
bile înregistrează, în septembrie a.c., 
debite în valoare de peste 22 000 le.i, 
constînd din impozite neachitate de 
membrii cooperatori pe veniturile 
realizate în 1969 şi din taxele neplă- 
tite pentru păşunatul în acest an. 
După cum reiese din procesul ver
bal întocmit, fostul preşedinte al u* 
nităţil, Ion Radu, ar fi săvîrşit fap
te cu caracter infracţional, dar... pa
gubele rămîn ale unităţii...

Numai în sectorul zootehnic nere
gulile manifestate în activitatea de 
producţie se vor materializa în ne- 
îndeplinirea veniturilor anuale pla
nificate cu cca 200 000 lei. Dacă se 
are în vedere faptul că în acest an 
Ia Săcel se vor efectua cca 25 000 
norme conventionale, nu e greu de 
constatat că numai din sectorul pro
ducţiei animaliere se putea „rotunji* 
valoarea unei norme conventionale 
cu încă 8 Iei.

(Continuare în pag. a Il-a)

GH. VÄLEANU

Un ornic al civilizaţiei tehnice 
măsoară timpul oraşului. Bătăile din 
ceasul vechiului burg s-au transfor
mat In mişcările ritmice ale popu
laţiei angrenate in dinamica produc
tivă. Se intră şi se iese din schim
buri la ore fixe, după un ritual ca
te a intrai firesc şi necesar în me-, 
moria străzii. Poate ne-am prea o- 
bişnuit să trecem indiierenfi pe lin
gă eroii anonimi ai zilelor noastre. 
Viata, munca, preocupările, arderile 
lor interioare au intrat în cotidian, 
în general.

Ora 6 dimineaţa. Md grăbesc 
s-o găsesc aici pe tînăra Ana 
Rotaru. O aiiu in fa(a maşinii, ur
mărind mişcarea celor 200 de fu
se ce se-nvîrlesc neobosite în brîul 
firului de lină. Miinile-i aleargă de 
Ia un tus la altul cu o repeziciune 
uimitoare. Din cînd în cînd se a-

pleacă deasupra maşinii şi ascultă 
ceva — e cîntecul de metal al ma
şinii, care adună nesfirşlrea lirelor 
pufoase. Pasiunea pentru meseria 
aleasă înihreşte aici, la maşină, iar 
mîndria filatoarei de 20 de ani se

FILATOAREA
reiiectă în munca ei, în depăşirile 
-lunare, în realizările obţinute.

A plecat din satul ei, din Gusu, 
acum patru ani să se facă filatoare. 
A urmat cursurile Şcolii profesionale 
textile din Cisnădie şi dorinţa i 
s-a-mplinit: din '&? lucrează ca fi
latoare la „Libertatea“, tndemînati- 
că şi conştiincioasă a ascultat şi a

De curînd, Ia fabrica „Flamura roşie“ din Sibiu, a fost pus în func
ţiune un nou grup de maşini m odeme de injecţie care asigură rea
lizarea diferitelor repere din masă plastică, necesare producţiei de 
stilouri şi creioane cu pastă, obţinîndu-se astfel o producţie sporită

la aceste articole

LA „FLARO“ I
I Angajamentele | 
Ivor fi depăşite!|
» Sporind tot mai mult eficienţa activităţii productive, colectivul < 
' fabricii „Flamura roşie“ Sibiu, se pregăteşte să raporteze înde- ' 
' plinirea înainte de termen a angajamentelor suplimentare pe anul ] 
, 1970, la principalii indicatori de plan. Pînă în prezent, producţia ( 
I globală obţinută peste sarcina de plan iniţială depăşeşte vdoarea <
• de 10 milioane lei, faţă de 8 milioane lei angajament pe întregul 1 
' an la acest indicator important.
. In felul acesta, cerinţele tot mai mari ale beneficiarilor din in- < 
I dustrie şi comerţ au fost satisfăcute în bună măsură şi continuă * 
) pe această linie să fie rezolvate noi comenzi de accesorii textile < 
' injectate, piese de schimb din bachelită şi aminoplast, diverse mo- 1
• dele de coperţi din policlorură de vinii, creioane mecanice şi
, pixuri diferite, rezerve de mine cu pastă de scris, brazi şi flori ,
> din materiale plastice. , <
> Paralel cu succesul obţinut la producţia globală şi care va spori 1
> mai mult pînă la finele anului, colectivul nostru de muncă şi-a j 
[ îndeplinit înainte de termen şi angajamentul anual la producţia ( 
, marfă vîndută şi încasată. De asemenea, se prevăd rezultate în- (
• semnate la creşterea productivităţii muncii faţă de plan, unde an- <
' gajamentul anual va fi substanţial depăşit 1
! PARASCHIVA BODEA ]

In perspectiva lui
Cooperativa „Munca tîmplarilor“ se 

preocupă intens de asigurarea tu
turor condiţiilor de realizare a im
portantelor sarcini care-i revin în a- 
nul viitor.

Avînd în ve'dere creşterea sub
stanţială a planului atît pentru piaţa 
internă cit şi pentru export, coope
rativa a rezolvat în bună măsură 
două probleme de cea mai mare im
portanţă: aprovizionarea cu materie 
primă şi materiale şi contractarea 
integrală a producţiei. Reuşita în ma
terie de contractări este strîns legată 
de preocuparea cooperatorilor privind 
diversificarea mobilierului, creşterea 
sensibilă a complexităţii prelucrării 
lemnului şi, implicit, îmbunătăţirea 
calitativă a mobilei. Notăm, spre 
exemplificare, cîteva „premiere“ ale 
cooperativei: noua cameră de zi, mo
delele noi de sufragerie (un model cu 
intarsii), dormitorul cu furnir de nuc, 
biblioteca, dulăpiorul şi masa pen
tru televizor etc.

Pentru reuşita deplină a celor pro
puse, cooperativa are în atenţie pregă
tirea noilor cadre de meşteşugari

primit sfaturile celor din jur, care 
i-au lost de mare tolos. Acum, este 
una din filatoarele cele mai bine 
pregătite profesional.

Privesc mîinile care aleargă atît 
de repede peste nesiîrşirea firelor 
de lină. Lor. şi priceperii, şi stră
duinţei le datorează atîtea: premiul 
pe tară cîşligat anul trecut la con
cursul „Mîini măiestre’, evidenţie
rea în întrecerea socialistă; In fie
care lună kilograme de fire de lină 
realizate peste normă.

Gînduri pentru viitor? Cel mai a- 
propiat şi este legat de faza pe 
combinat a concursului „Mîini mă
iestre“, care va avea loc în curînd, 
apoi terminarea cursurilor liceului 
seral, pregătirea pentru o şcoală 
tehnică. Dar pînă atunci munca de 
zi cu z i . . .

Şi, cum o privesc, o . văd zimbind 
in timp ce mîinile-i parcă mîngîie 
lirele ce se scurg neîntrerupt pe fu-
SC»

cornelia bloos

(sínt în curs de şcolarizare, prin 
ucenicie la locul de muncă, 71 de ti
neri, în meseriile de tîmplari şi ta- 
piţeri), precum şi dotarea cu noi u- 
tilaje în valoare de peste 600 mii lei 
(prese hidraulice, maşini pentru apli
cat adezive, de şlefuit, de frezat etc.). 
Prin aceste măsuri, colectivul de coo
peratori şi-a propus să scurteze ter
menul de execuţie la mobila de co
mandă de la un an la 6—7 luni.

„Decada cărţii 
rom âneşti“

Din cadrul acţiunilor pe care 
Centrul de librării din Sibiu le 
înscrie în agenda festivă a „De
cadei cărţii româneşti“ consem
năm cîteva întîlniri cu scriitori 
şi redactori.

•  Astăzi, 27 noiembrie, la ora 
16,30, în Sala albastră a Muzeu
lui Brukenthal, va avea loc o 
convorbire a cititorilor sibieni 
cu Alexandru Dicu şi Lia Hodoro
gea, redactori la Editura ştiinţi
fică.

•  Tot astăzi, la ora 18, în ca
drul librăriei „I. L. Caragiale" din 
Mediaş, va avea loc o convorbi
re a cititorilor locali cu Erika 
Conslantinescu, redactor la Edi
tura „Kriterion".

•  Mîine, 28 noiembrie, la ora
18, în Sala albastră a Muzeului 
Brukenthal, va avea loc o întîl- 
nire a cititorilor cu un grup de 
scriitori de limbă germană. Vor 
participa scriitorii: Arnold
Hauser, Frank Heinz, Paul Schus
ter şi Georg Scherg. Cu această 
ocazie, scriitorii vor acorda auto
grafe.

•  Tot mîine, la ora 18, în ca
drul librăfiei „Mihai Eminescu" 
din Sibiu, Centrul judeţean de li
brării organizează o convorbire 
cu ing. Savin Filomenos, redac
tor la Editura Tehnică.

DECORĂRI
LA CONSILIUL DE STAT

La Consiliul de Stat, a avut Ioc, 
joi dimineaţa, solemnitatea conferi
rii unor titluri şi ordine ale Repu
blicii Socialiste România.

înaltele distincţii au fost înmînate* 
de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
preşedintele Consiliului de Stat, se
cretar general al Partidului Comu
nist Român.

La solemnitate au luat parte tova
răşii Emil Bodnaraş, Gheorghe Pană, 
Virgil Trofin, Ilie Verdet, Dumitru 
Popescu, Leonte Răutu, Vasile Vîlcu, 
Mihai Marinescu, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, Constantin 
Stătescu, secretarul Consiliului de 
Stat, Nicolae Agachi, ministrul in
dustriei metalurgice. Bujor Almăşan, 
ministrul industriei miniere şi geo
logiei, şi Mircea Maliţa, ministrul 
învătămîntului.

A fost conferit „Ordinul Muncii" 
clasa 1 uzinei „Victoria" Călan, in 
semn de apreciere deosebită a con
tribuţiei aduse de această întreprin
dere la opera de construcţie a socia
lismului în patria noastră, cu prile
jul aniversării a 100 de ani de la 
înfiinţarea sa.

Cu acelaşi prilej, pentru merite 
deosebite in întreaga activitate des
făşurata în anii construcţiei socialis
te a tării şi pentru contribuţia per
sonală adusă la dezvoltarea uzinei 
„Victoria“ Călan şi la realizarea an 
de an a sarcinilor de plan, la diver
sificarea şi îmbunătăţirea calităţii 
produselor, Consiliul de Stat a 
conferit titlul de „Erou al Muncii 
Socialiste" şi medalia de aur „Secera 
şi Ciocanul" tovarăşului Adolf Druc- 
ker, directorul uzinei.

Totodată, au fost acordate -Ordi
nul Muncii" clasa a 11-a, tovarăşului 
Ion Hodorog, maistru principal tnr- 
nător, precum şi „Ordinul Muncii“ 
clasa a IlI-a şi ordinul „Steaua Re
publicii Socialiste România“ clasele 
a IV-a şi a V-a, unui număr de 18

muncitori, maiştri* ingineri şi teh-i 
nicieni ai uzinei.

Prin acelaşi decret *-a conferit 
„Medalia Muncii" unui număr de 34 
de muncitori, maiştri, tehnicieni şi 
funcţionari ai uzinei.

In cadrul aceleiaşi solemnităţi, 
pentru îndelungată şi rodnică activi
tate didactică şi tehnico-ştiintifică, 
cu prilejul aniversării a 50 de ani 
de la înfiinţarea Institutului poli
tehnic „Traian Vuia" din Timişoara, 
a fost conferit titlul de „Om de şti
inţă emerit al Republicii Socialiste 
România" profesorilor Coriolan Dră- 
gulescu şi Pompiliu Nicolau, titlul 
de „Profesor universitar emerit al 
Republicii Socialiste România" to
varăşilor Constantin Avram, Mihai 
Braşovan, Victor Gheorghiu, Dan 
Mateescu, loan Vlădea, şi ordinul 
„Meritul Ştiinţific“ clasa I, profeso
rului loan Anton. De asemenea,- au 
lost distinşi cu „Ordinul Muncii" 
clasa a H-a tovarăşii: loan Desabata 
— profesor. Eugen Pop — conferen
ţiar şi Gheorghe Savii — profesor, iar 
cu „Ordinul Muncii" clasa a III-a şi 
ordinul „Meritul Ştiinţific" clasa a 
III-a un număr de 22 cadre didac
tice şi alţi lucrători ai acestui insti
tut. De asemenea, s-a conferit „Me
dalia Muncii" şi medalia „Meritul 
Ştiinţific“ unui număr de 11 cadre 
didactice.

Pentru contribuţia deosebită la 
dezvoltarea cercetărilor geologice, 
pentru îndelungata şi rodnica acti
vitate didactică, ştiinţifică şi organi
zatorică desfăşurată în acest dome
niu, cu prilejul împlinirii vîrstei de 
70 de ani, Consiliul de Stat a confe
rit ordinul „Steaua Republicii Socia
liste România" clasa I, tovarăşului 
profesor doctor docent Virgil Iano- 
vici, prim-adjunct al ministrului şi 
şeful Departamentului geologiei din 
cadrul Ministerului Industriei Mi-* 
niere şi Geologiei.

A luat cuvîntul Eroul Muncii So

cialista Adoli Drucker, directorul 
uzinei „Victoria* —- Călan, care a 
mulţumit în numele colectivului u- 
zinei „Victoria" — Călan şi al său 
personal conducerii de partid şi de 
sta t. pentru înalta cinstire ce li se 
face, pentru distincţiile acordate. 
„Vă asigurăm cu acest prilej pai 
dumneavoastră tovarăşe Nicolae 
Ceauşescu — a spus. vorbitorul — 
că nu vom precupeţi nici un efort 
pentru realizarea sarcinilor, ce revin 
uzinei noastre în anii viitorului cin
cinal. Prin aceasta vom dovedi^ că 
uzina „Victoria" — Călan merită a- 
precierea făcută cu prilejul festivi« 
tătii de astăzi“. '

în numele celor decoraţi de la 
Institutul politehnic „Traian Vuia" 
din Timişoara a luat cuvîntul prof, 
loan Anton, care mulţumind pentru 
preţuirea acordată, a exprimat ho- 
tărîrea cadrelor didactice,, a studen
ţilor, a întregului colectiv de mun
că de Ia Institutul politehnic „Tra
ian Vuia" din Timişoara, de a-şl 
consacra energia, priceperea şi pa
siunea pentru prosperitatea Româ
niei.

A luat apoi cuvîntul prof. dr. do
cent Virgil Ianovici care a mulţumit’ 
călduros pentru aprecierea acordată 
muncii sale de aproape cinci decenii 
în domeniul didactic şi ştiinţific şi 
de peste un, sfert de veac în activi
tatea geologică practică. „In acest 
timp — a spus vorbitorul — m-ami 
străduit să contribui la realizările 
geologiei româneşti şi vă asigur căi 
voi munci cu aceeaşi dăruire pentru* 
a corespunde încrederii ce mi se 
arată".

A luat apoi cuvîntul tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu.

La sfîrşitul festivităţii, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu şi ceilalţi con
ducători de partid şi de stat s-au 
întreţinut într-o atmosferă caldă, 
tovărăşească, cu persoanele care au 
primit decoraţii şi distincţii.

Cuvîntul tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

Stimaţi tovarăşi,
in numele Comitetului Central al 

partidului, al Consiliului de Stat şi 
al guvernului, adresez calde felici
tări colectivului uzinei „Victoria” —• 
Călan, pentru decorarea cu „Ordinul 
Muncii" clasa I, cu prilejul împlini
ri! a 180 de ani de existenţă.

De asemenea, doresc să felicit pe 
directorul uzinei, precum şi pe in
ginerii, tehnicienii şi muncitorii ca
re au lost distinşi astăzi cu ordine 
ale Republicii Socialiste România. 
De asemenea, doresc încă o dată să 
adresez felicitări Institutului politeh
nic „Traian Vuia" din Timişoara cu 
prilejul Împlinirii a 50 de ani de 
existenţă, să felicit pe rectorul po
litehnicii şi pe toţi ceilalţi profesori 
şi cadre ale institutului care au lost 
distinşi astăzi cu ordine ale Repu
blicii Socialiste România.

Adresez felicitări cordiale tovară
şului Ianovici cu prilejul împlinirii 
a 70 de ani — o vîrstă încă tinără 
— şi cu prilejul acordării înaltei 
distincţii din partea conducerii de 
partid şi de stat

Aceste distincţii ogiindesc intr-a
devăr o apreciere deosebită din par
tea organelor centrale de partid şi 
de stat Ia adresa colectivelor dum
neavoastră, a fiecăruia dintre dv., 
pentru rezultatele obţinute în acti
vitatea de pină acum, pentru mun
ca pe care fiecare dintre dv. aţi de
pus-o şi o depuneţi în vederea rea
lizării măreţelor sarcini elaborate de 
congresul partidului, de Comitetul 
Central, pentru dezvoltarea multila
terală, pe calea socialismului, a pa
triei noastre.

Uzina „Victoria" — Călan, ca şi 
celelalte uzine metalurgice ale noas
tre, are rezultate bune în acest cin
cinal, dar mai cu seamă are un pro
gram mare in perspectivă. Colecti
vul de la „Victoria"—Călan va tre
bui să depună eforturi neslăbite pen
tru realizarea lui. Îndeosebi trebuie 
acordată mai multă atenţie orientă
rii stabilite de Congresul al X-lea 
ai partidului, de către Comitetul 
Central, privind dezvoltarea cu prio
ritate a fabricării oţelurilor speciale

şi ridicarea nivelului calitativ al în
tregii producţii. Considerăm că mai 
are multe de făcut în direcţia a- 
ceasta — cu toate succesele obţinu
te — şi uzina „Victoria"— Călan. De 
altfel, cred că niciodată nu vom pu
tea — şi nu va trebui — să fim sa
tisfăcuţi cu ceea ce am realizat. Cu 
cît vom realiza mai mult, cu cit 
vom ridica pe o treaptă mai înaltă 
munca noastră, în toate domeniile, 
cu atît vom creşte pretenţiile, do
rinţele şi cu atit mai mult va tre
bui să ne perlecţionăm activitatea, 
îmi exprim convingerea că şi colec
tivul uzinei „Victoria"— Călan va şti 
să îndeplinească cu cinste sarcinile 
tare ii vor reveni. Vă urez dv., în
tregului colectiv, succese în activi
tatea de viitor.

în ce priveşte Institutul politehnic 
din Timişoara, intr-adevăr, în cei 50 
de ani de activitate — şi mai cu 
seamă în anii socialismului — el a 
adus o preţioasă contribuţie Ia for
marea specialiştilor necesari econo
miei româneşti. După cum ştiţi, Co
mitetul Central a dat nu o dată a- 
precieri înalte activităţii depuse de 
cadrele din învăţămîntul superior, 
deci şi cadrelor din învăţămîntul su
perior din Timişoara, deci şi celor 
din Institutul politehnic şi, în ace
laşi timp a pus în fa(a învăţămin- 
tului superior sarcini deosebit de 
mari.

Pentru realizarea programului de 
dezvoltare a României în deceniul 
următor, problema cadrelor capătă o 
importanţă şi mai mare. Fără a asi
gura în toate sectoarele de activi
tate şi îndeosebi, în sectoarele teh
nice, cadre de specialişti cu o înal
tă caliiicare, nii ‘ am putea realiza 
programul elaborat de Congresul ai 
X-Iea, nu am putea ţine pasul cu 
dezvoltarea rapidă a ştiinţei şi teh
nicii pe plan internaţional. Construc
ţia socialismului, progresul multila
teral al patriei noastre sínt strîns 
legate de dezvoltarea ştiinţei şi cul
turii. Iată de ce partidul. Comitetul 
Centrat aşteaptă de la învăţămîntul 
superior o contribuţie şi mai valo
roasă în lormarea cadrelor, în cer
cetarea ştiinţifică, în edificarea so

cialismului In pairîa noastră. Sínt 
convins că, bazat pe experienţa de 
pînă acum, valorosul corp didactic 
de Ia Institutul politehnic din Ti
mişoara va aduce în viitor o contri
buţie şl mai însemnată in îndeplini
rea sarcinilor trasate de partid.

Doresc să vă urez dv., tuturor ca
drelor didactice şi tuturor studenţi
lor din Institutul politehnic din Ti
mişoara, succese tot mai mari pc 
această cale.

Am lăsat Ia sfirşit geologia, deşi 
ea contribuie direct la dezvoltarea 
economiei asigurind baza de materii 
prime. Ieri, în şedinţa Comitetului 
Executiv şi a guvernului, am discu
tat despre problema aceasta şi am 
arătat că este greu să asigurăm un 
progres rapid al patriei noastre fără 
dezvoltarea acestui sector. Tovară
şul Ianovici, Împreună cu alţi emi
nenţi geologi, a adus un aport în
semnat în cercetarea solului şi sub
solului românesc, în descoperirea 
multor resurse mineraliere, care au 
contribuit la realizările de pină a- 
cnm ale industriei noastre. Apreciez 
în mod deosebit activitatea pe care 
tov. Ianovici a depus-o în direcţia 
aceasta şi consider că are încă vaste 
posibilităţi, datorită cunoştinţelor şi 
experienţei sale, să contribuie şi în 
viitor Ia dezvoltarea geologiei în pa
tria noastră. Partidul şi guvernul aş
teaptă mult încă de la geologia ro
mânească.

Avem convingerea că pămintul ro
mânesc dispune încă de multe bogă
ţii necunoscute, ailate la adîncimi 
mai mari şi mai miri; avem convin
gerea că nu ne cunoaştem încă de 
ajuns solul. Există astăzi mijloace 
moderne de investigaţie. Avem oa
meni pregătiţi în stare să facă a- 
ceste investigaţii. Sperăm că geolo
gia românească va aduce o contri
buţie mai însemnată in deceniul fn 
care intrăm. Ia asigurarea economiei 
cu materii prime. Rezultatele din ul
tima vreme demonstrează că această 
speranţă este îndreptăţită.

Aş dori să urez tovarăşului Iano- 
vici, tuturor geologilor noi succese 
in muncă. (Cuvîntarea a fost subli
niată de repetate aplauze).

Una din instalaţiile moderne de turnat forme, destinată turnătoriilor Uzinelor metalurgice din Bacău, pro
dus realizat de uzina „Independenţa“ din Sibiu
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Conferinţă
In cedrul manilestărilor prilejuite 

de Împlinirea a 150 de ant de la 
naşterea Iul Friedrich Engels, fon
dator, alături de Karl Marx, al co
munismului ştiinţific, conducător al 
clasei muncitoare internaţionale, e- 
mlnent cm de ştiinţă, organizator şt 
militant revoluţionar, secţia de isto
ria a Muzeului Brukenthal va pre
zenta, azi, ora 18,30, la Casa 
albastră, conferinţa .Friedrich Engels 
ş! ştiinţa Istoriei". Expune profesorul 
Cornel Lungu.

C I T I T O R I I  SESIZEAZĂ

«MiBlBiBtaifmMVCTKniiiuntaiiiRHflBaiMaiiaRMiBi;

Autoturismul 
românesc 

30000
Realizind * zilele acestea cel 

de-ai 30 000-lea autoturism de 
la intrarea in producţie, tînăra 
uzină de la Piteşti a depăşit cu 
10 000 autoturisme prevederile 
actualului cincinal.

Succesele obţinute se dato- 
resc condiţiilor tehnico-materia- 
le create prin darea în funcţi
une, înainte de termen, a unor 
importante capacităţi de pro
ducţie, precum şi eforturilor 
depuse de colectivul uzinei pen
tru asimilarea în fabricaţie în- 
tr-un timp cit mai scurt a aces
tor produse de nivel tehnic ri
dicat.

Depăşirea prevederilor planu
lui constituie o premisă pentru 
înfăptuirea obiectivelor viitoru
lui cincinal privind integrarea 

S fabricaţiei în ţară a autoturis- 
« melor.

(Agerpres) ;
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Unitate comercială 
închisă

în numele unui grup de cetă
ţeni din cartierul sibian Lupeni ni 
se relatează, nu fără indignare, 
că unitatea de vlnzare a cărnii 
existentă de zeci de ani, este 
închisă de circa o lună. Cetăţe
nii s-au adresat serviciului co
mercial al I.C.S. .Alimentara“ so
licited redeschiderea. Li s-a co
municat, invocîndu-se diferite 
motive, că n-ar fi om pentru a 
asigura deservirea, că unitatea 
este nerentabilă, că . . ,  o să mai 
stea închisă.

Dar pînă clnd? . . ,

0 sugestie
I. Dumitru, în trecere prin Si

biu, se adresează redacţiei cu o 
scrisoare în care face observaţii 
cu privire la o problemă, de alt
fel, de loc minoră. Anume: in 
comparaţie cu alte oraşe mari, în 
Sibiu, nu se găseşte nici un bu
fet expres în adevăratul sens al 
cuvîntului. De ce?

Lapte... sărat
Zilele trecute s-a prezentat la 

redacţie I, Tarcea (Sibiu, str. K. 
Marx) cu un pacheţel în care 
erau beţigaşe, prietricele, citeva 
boabe de grîu — toate găsite în 
cei doi litri de lapte cumpărat de 
la unitatea din str. Tg. Finului. 
Sticlele aveau capsule în momen
tul cumpărării, ceea ce înseamnă 
că corpurile străine au ajuns in 
lapte de la unitatea furnizoare,

Comisiile de revizie
(Urmare din pag, I)

Bineînţeles, comisia de revizie nu 
s® face vinovată de aceste nereall- 
zări. Dar, dacă acest organism ar fi 
acţionat operativ şi competent, alta 
ar fi fost faţa lucrurilor la Săcel, al
tele ar fi fost — fără îndoială — 
veniturile cooperatorilor.

La Armeni, comisia de revizie, 
condusă de Aurel Neamţu, n-a făcut 
aproape nimic timp de un an de zi
le. Nu a existat „cîmp de acţiune"?

Procesul verbal întocmit, tot în 
lima septembrie a.c., de către orga
nele agricole judeţene cu ocazia li
nei verificări la care au luat parte 
*î unii membri ai comisiei de revi
zie evidenţiază multe aspecte nega
tive ale activităţii de producţie din 
unitate. Amintim numai referirile la 
situaţia nesatisfăcătoare a muncii 
depuse în sectorul producţiei anima
liere: pe primele 8 luni ale anului 
s-au obţinut doar 67 de viţei de la 
J68 de vaci, 42 purcei de la 68 scroa
fe (sector în care s-au înregistrat 
63,7 la sută mortalităţi din efectivul 
rulat! 1!). Dar din cei 67 viţei obţi
nuţi — 22 au sucombat înainte de 
înţărcare. In tabăra de vară s-au gă
sit 12 vaci ale îngrijitorilor-mulgă- 
tori. Brigadierul zootehnic Moise 
Ivan declară că a primit Indicaţie 
precisă de la medicul veterinar Flo

rian Popa să nu înregistreze purceii 
5a fătare, pentru a nu se evidenţia 
mortalităţile care vor surveni...

De cînd specialiştii noştri au mi
siunea de a patrona falsele eviden
te din sectorul producţiei animalie
re? Ce măsuri se iau pentru a pre
veni şi înlătura asemenea nereguli?

Considerăm că activitatea comi
siilor de revizie trebuie să aibă ca 
principală coordonată controlarea 
modului cum sínt respectate preve
derile legislaţiei in vigoare releri- 
toare la realizarea producţiei agri
cole, urmînd a se indica precis apoi 
tare sint căile concrete dc înlătu
rare a neregulilor depistate. Cele 
doua laturi inseparabile ale activi
tăţii comisiilor de revizie constituie 
jalonarea modului de executare a 
hotărîrilor adunărilor generale. Fi
nalizarea, materializarea acţiunilor 
comisiei de revizie esté o sarcină a 
consiliului de conducere, care tre
buie să manifeste maximum de re
ceptivitate faţă de propunerile co
misiei.

Numai conlucrarea permanentă şi 
competentă a acestor organisme poa
le asigura crearea unui cadru pro
pice valorificării potenţialului pro
ductiv existent în unităţi, fenomen 
care trebuie să se manifeste — mai 
pregnant decit pînă acum — în ac
tivitatea de viitor.

Florile gîndului
în năzuinţa lor spre mai bun, 

spre mai bine, spre mai raţional, 
oamenii cheltuiesc ginduri şi pa
siune. Cineva definea pasiunea ca 
pe o „idee In dezvoltare“. Poate 
că astfel ar putea tl definită şi 
pasiunea a trei oameni de la U- 
zina de piese auto Sibiu: ingine
rii Aurel Preda şi loan Olteanu 
şi tehnicianul Cornel Bogdan. 
Totul a pornit de la o idee. Dar 
ldeea, de unde a pornit oare? 
Răspunsul poate fi dat numai după 
cunoaşterea faptelor aşa cum 
s-au petrecut ele. lată-le: dato
rită sarcinilor privind asimilarea 
de produse not
(de serie şi de mmmmmammm 
precizie) şi fi
indcă nu existau
maşini adecvate ____________ _
cerinţelor aces
tor piese, s-a ivit problema 
procurării unor astfel de maşini- 
agregat. Dar In ţară nu există 
nici o tntreprindere prolilată pe 
producerea agregatelor respecti
ve.

După mai multe zile de chibzu
inţă, directorul tehnic Aurel Pre
da l-a chemat la el pe inginerul 
loan Olteanu pentru a se sfătui 
Împreună dacă nu cumva s-ar 
putea inova ceva la maşinile de 
găurit G-Î6, G-25 şi G-40, fabri
cate la „tnirăţiiea“ Oradea, ost
iei incit să se obţină ceea ce era 
necesar uzinei.

De aici s-a pornit ia inovaţia 
care poartă titlul „Mecanism 
pentru automatizarea ciclului de 
lucru la maşinile de găurit G-16, 
G-25 şi G-40“. Cam aceasta ar ti 
originea ideii. Viind cooptat in 
colectiv şi tehnicianul Cornel 
Bogdan, s-a trecut Ia lucru.

Pe planşele de proiectare suie 
de ştersături nivelau calea unei 
linii detinitive. Totul pornise in 
primăvară. După trei luni, planu

rile erau gata. S-a dat aviz pen
tru execuţie. Avantajele ce de
curg din inovaţie sint deosebit de 
mari. lată citeva: 1. Maşinile de 
găurit, aşa cum sínt ele acum, 
trebuie să iie deservite fiecare 
de un om. Pentru cele noi, un 
om poate să deservească de la 
2 sau 3 pînă la 10 maşini. 2. Cel 
mai simplu agregat cu acţiune e- 
lectrohidraulică costă circa 
350 000 Iei. Costul noului agregat 
proiectat la Uzina de piese auto 
revine numai la 50—60 mii lei. 
S. Vechile maşini, pe lingă lap- 
tul că slnt deservite de un sin

gur om, duc In

C A R N E T
procesul de pro
ducţie la o serie 
de timpi morţi.

__________  Astfel, atunci
clnd se dă o gau

ră, burghiul poate intra numai pînă 
la o anumită adlncime, unde a- 
tinge o temperatură maximă ad
misă. In acest moment, burghiul 
trebuie scos ca să se răcească, 
altiéi se rupe sau se decăieşte. 
La noul agregat timpii morţi slnt 
eliminaţi printr-o serie de îmbu
nătăţiri. 4. La acest agregat vot 
putea ti executate mai multe o- 
peraţii simultane, ca: centruire, 
găurite, lamare, tesire, lărgire, 
alezate sau strunjire eboş, pre
văzute in procesul tehnologic de 
fabricaţie. Acestea şi Încă multe 
alte avantaje caracterizează noul 
mecanism.

Cei trei oameni sint optimişti. 
Pînă acum totul merge bine. De
sigur, obstacole neprevăzute vor 
mai apărea pe parcurs. Dar cei 
trei slnt ferm hotăriţi să nu dea 
Înapoi pină nu vor reuşi.

ldeea in dezvoltarea ei e mai 
puternică decit cei mai neprevă
zut obstacol. Si vor reuşi.

NICOLAE PETRU

respectiv Industria laptelui Sibiu. 
Numai printr-o neglijenţă se pot 
petrece asemenea lucruri! Com
binatului de industrie alimenta
ră, Inspectoratului sanitar judeţean 
li se cere intensificarea controlului 
încît să depisteze şi să ia măsuri 
Împotriva celor care se abat de 
la regulile de muncă şi igienă 
impuse unităţilor de acest fel.

La cheremul 

lui Ursu...
De Iá I. Pop eseu din Cisnădie 

am primit două scrisori în care 
semnalează acelaşi aspect. Sem
natarul nu se plînge de faptul că 
serviciul de salubritate al I.G.O. 
nu-şi face datoria, ci de com
portamentul unor lucrători. îl no
minalizează pe I. Ursu. Acesta, 
după ce goleşte recipienţii, îi 
schimbă. Aşa a procedat la imo
bilul din str. Lungă nr. 22, unde 
n-au mai ajuns recipienţii buni, 
ci unii complet degradaţi. După 
citeva zile, figura a repetat-o la 
domiciliul semnatarului (str. Lun
gă 15). Dacă I.P. i-a pretins lui 
Ursu să aducă recipienţii lui, 
care erau in bună stare şi nu pe 
cei fără fund, acesta l-a „servit" 
cu o serie de cuvinte injurioase.

Se aşteaptă măsuri din partea 
conducerii I.G.O.

Rubrică realizată de 
S. MÄGEANU

O bună parte din programul de învăţămint al elevilor Grupului şco
lar „7 Noiembrie“ Sibiu, este axat pe lucrări practice în atelierul

şcolii

spori...
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FO T B A L

In „Cupa R
Unirea Alba-Iulia — C.S.M. Sibiu 

0—2 (0—1)

Miercuri, pe stadionul din Alba- 
Iulia, formaţia sibiană C.S.M. a In- 
tilnit, în cadrul unei noi etape a 
„Cupei României“ echipa locală de 
divizia C, Unirea. Jocul mai bun 
prestat de formaţia sibiană s-a con
cretizat prin victoria obţinută la o

CITITORI ?

Reînnoifi-va din 

timp

a b o n a  me n i u l

pentru anul 1971 

a z i a r u l

ib u n tt
n i m m

diferenţă de două goluri, prin punc
tele înscrise de Flichiş (min. 32) şi 
Schwartz (min. 60). Partida a consti
tuit, totodată, un reuşit test în ve
derea ultimei partide a turului cam
pionatului ce o susţin sibienii du
minică la Timişoara în compania li
derului, Politehnica. Datorită unor 
indisponibilităţi, C.S.M.S. a folosit 
formaţia; Nicodlm — Voicu, David, 
Nistor, Mihai (Lazăr, min. 46) —
Constantin, Flichiş — Schwartz, Un- 
guroiu (Rădoi, min. 46), Stoicescu, 
Creţu.

S. GH.

Chimia Făgăraş — Gaz metan 
Mediaş 3—1 (0—0; 1—1)

Medieşenii au rezistat doar 96 mi
nute, clnd, în prelungiri, la scorul 
egal (1—1) chimiştii au Înscris go
lul al doilea (loniţă), ca după alte 
două minute tot ei să stabilească 
scorul final (acelaşi loniţă, din pe
nalty).

Disputa dintre Chimia, liderul se
riei e VUI-a a diviziei C şi divizio
nara B, Gaz metan, s-a desfăşurat sub 
semnul deplinei egalităţi pînă în 
min. 70 cind gazdele reuşesc prin 
loniţă, care profită de greşeala fun
daşului central medieşan Mihăiles- 
cu, deschiderea scorului. Nu trec 
decit 8 minute şi Gaz metan egalea
ză prin Moldovan în urma unei faze 
splendide la care a participat în
treaga linie de atac. Prin această 
înfringere — ce dovedeşte carenţe 
în pregătirea fizică — formaţia me- 
dieşană a părăsit competiţia,

A. ZANCA

C am pionatu l
7

ju d e ţea n  d e  fo tb a l

Record Mediaş 
pentru prima 

oară în fotoliul 
liderului

lata că după consumarea penul
timei etape a turului, în fotoliul li
derului a trecut echipa Record Me
diaş, care s-a impus încet, dar si
gur. Formaţia medieşanS, antrenată 
-de Adi Molnár, s-a dovedit, a fi bi
ne pusă la punct aüt pe plan fizicp- 
tehnic-tactic, precum şi la capitolul 
moral-volitiv.

Deci, pînă la disputarea ultimei e- 
tape, clasamentul arată astfel:

1. Record Mediaş 14 10 2 2 28—12 22
2. Progresul Sibiu 14 10 1 3 32— 9 21
3. Carpaţi Mîrşa 14
4. Textila Cisnădie

9 3 2 27—18 21

14 9 1 4 30-10 19
5. Metalul I.O.S. 14 7 4 3 20—10 18
6. Sparta Mediaş 13
7. Carbosin C. Mică

8 0 5 23—23 16

14
8. Stăruinţa Mediaş

6 3 5 23—19 15

14
9. Unirea Tălmaciu

6 3 5 20—16 15

14
10. Automecanica

5 4 5 29—20 14

Mediaş 14 
11. Construcţii Sibiu

6 2 6 17—21 14

14 4 5 5 14—20 13
12. C.F.R. Sibiu 14 4 1 9 17—26 9
13. Voinţa Sibiu 14
14. Progresul Agnita

2 3 9 14—32 7

14 1 4 9 12—25 6
15. Textila Mediaş 13 1 4 8 13—32 6

14 2 10 8—34 6

GH. TOPÎRCEANU

TIMPUL CINEMA
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea se menţine răcoroasă 
cu cerul schimbător. Vîntul va sufla 
slab pînă la potrivit din sectorul 
nord-estic. Minimele vor fi cuprin
se între, minus 6 şi minus 1 grad, 
Iar maximele vor oscila între plus 
3 şi 9 grade. Dimineaţa ceaţă şl 
burniţă locală.

TELEVIZIUNE
Deschiderea emisiunii. Telt 
şcoală.
Căminul.
Revista economică TV. 
Tragerea Loto.
1001 de seri. Emisiune pen
tru cei mici.
Telejurnalul de seară. 
Reflector.
Film artistic. Băieţii din stra
da Pali.
Tineri solişti. Recitalul tine
rilor muzicieni. Violonista 
Maria Masalici şi pianista 
Fţorenţa Barbălat.
NICOLAE IORGA.
Teleglob. Itinerar iugoslav. 
Imagini din Belgrad, Zagreb, 
Sarajevo.
Reportaj filmat.

23,05 Telejurnalul de noapte,
23,15 închiderea emisiunii.

17.00

18.00 
18,45 
19,10 
19,20

19,30
20,00
20,15

21,55

22.20
22,35

SIBIU: PACEA! Ilibernatus (Orele 
9,00; 11,30; 14,00; 16,30j 19,00; 21,00); 
ARTAi Corabia nebunilor, seriile 1 
şi II (orele 10,00; 14,00; 17,00 şi 20,00); 
TINERETULUI! Numai mortul va 
răspunde (orele 10,00; 12,00; 14,30;
16,30,- 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL! Jurnalul 
unei cameriste (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
10,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
Aventurile lui Jüan (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30); UNIREA: Opera-

? § * v . & Í

(lunea Leontine (orele 10,00; 16,00; 
13,00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: întoarcerea 
dr. Mabusse (orele 11,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Marile vacanţe 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: Eu 
sint Cuba (orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Oameni împietriţi (o- 
rele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Mireasa era in 
negru (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Misteriosul X din cosmos (orele 17,00 
şi 19,00).

§ Agenţia judeţeană  0 . 0 .  Sibiu
ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS:

0  şef serviciu turism internaţional. 

CONDIŢII:
— studii superioare economice şi
— 8 ani vechime în funcţii economice

I I  organizator de turism principal. 

CONDIŢII:
— să îndeplinească prevederile cap. II, din 

anexa IV B, elaborată la aplicarea 
H.C.M. >328/1967.

Concurenţii sínt obligaţi să cunoască una sau 
două limbi de circulaţie mondială (germană sau 
engleză şi franceză).

Cei interesaţi urmează a depune cererea de înscriere 
la sediul agenţiei din Sibiu, str. N. Bălcescu nr. 53, pînă 
la data de 1 decembrie 1970.
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Şantierul nr. 1 construcţii Mediaş
str. Luncii nr. 1, telefon 17 22 

ANGAJEAZĂ DE URG ENŢĂ:
— instalatori apă, canal, gaz

sudori, care să cunoască sudura electrică şi 
autogenă.

Informaţii la sediul şantierului — serviciul organizarea 
muncii.

C o m b in a tu l  d e  p ie l ă r i e  
ş i în c ă l ţ ă m in te  S ib iu

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
— remizieri pentru desfacerea produselor de în

călţăminte şi marochinărie.
Cei interesaţi se vor prezenta la serviciul personal al 
combinatului.

Uzina de piese auto Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
în număr nelimitat, indiferent de 
categoria dc încadrare, muncitori 
în meseriile:

— strungar
— frezor 0
— forjor
— lăcătuş
— muncitori necalificaţi.

DE ASEMENEA MAI ANGAJEAZĂ:
— 2 mecanici de locomotivă
— 2 şefi de manevră
— 3 fochişti temporari.

N O U  !
In cartierul Calea Poplăcii, s-a deschis de curînd 
bufetul „ P O P L  A C  A“ (lingă noul complex 
comercial).

Intr-un cadru intim se pot consuma diferite 
preparate culinare, produse de cofetărie-patise- 
rie şi băuturi în sortiment variat.
Funcţionează zilnic, între orele 7— 23.

Cadru dia filmul Aventurile lui Jua*

Fabrica „RECORD" Sibiuj
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— muncitori necalificaţi
— lăcătuşi
— electricieni
— frezori
— tîmplarî
— dulgheri
— instalatori apă-gaz
— fochişti
— excavatorişti
— buldozerişti
— sudori.

Informaţii suplimentare se primesc la serviciul perso
nal, str. Podului nr. 127 şi la telefon 2 36 08.

Mica pu b lic ita te
Pierdut dovadă de porumb, nr. 463, Depinea Petru, Gura Kîului 

nr. 374. O declar nulă,
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O personalitate proemi 
nentă a gîndirii româneşti

Noiembrie 1940 . . .  Sub norii grei, 
Întunecat!, ameninţători nu numai 
pentru România, ci pentru Întreaga 
Europă, pe pămlntul străjuit de fal
nicii noştri Carpati venise însuşi 
şeful Gestapoului şi poliţiei hitle- 
riste, Heinrich Himler.

Cei mai în vîrstă dintre cititorii 
acestor rinduri Îşi amintesc cum 
numai după cîteva zile de la sosi
rea acelei „bestii cu zvastică", pe 
cimpul de lingă comuna Strejnic a 
fost găsit trupul neînsufleţit al 
rnulti-academicianului Nicolae lorga, 
iar lingă el — 9 tuburi de cartuşe. 
Era „opera" legionarilor — slugile 
plătite ale Gestapoului, care la 27 
noiembrie, în jurul orei 17,30, l-au 
smuls pe marele istoric, de la masa 
lui de scris, în timp ce lucra la Is
toria universală.

Au trecut de atunci 30 de ani. . .  
Evocînd azi marea personalitate a 
istoricului român, a cărui operă s-a 
impus pregnant şi a cules elogioase 
aprecieri în multe ţări ale lumii, nu 
putem să ne ascundem un justificat 
sentiment de mîndrie pentru faptul 
că, prin el, poporul nostru a adus 
o însemnată contribuţie la îmbogă
ţirea tezaurului culturii mondiale.

Nicolae lorga s-a născut la Bo
toşani în ziua de 5 iunie î 871. Ră
mas orfan de tată la vîrsta de 5 ani, a 
crescut sub grija ocrotitoare, plină de 
căldură, dar şi de exigenţă, a ma
mei sale. Dotată cu o admirabilă 
memorie şi avind o bogată cultură, 
aceasta i-a fost primul şi — cum 
spunea el mai tîrziu — cel mai de 
seamă dascăl. Sub marea ei tortă 
de înrîurire Spirituală, Nicolae lorga 
s-a remarcat ca un elev eminent 
încă de pe băncile şcolii primare, 
iar mai tîrziu — la Liceul „Laurian" 
din oraşul natal şi apoi la Liceul 
„National“ din laşi —-, prin bogatele 
cunoştinţe acumulate, i-a impresigf- 
nat. şi depăşit chiar şi pe cei mai 
exigenţi profesori ai săi.

Inscriindu-se, în 1888, la Faculta
tea de litere din Iaşi, şi-a însuşit 
în numai un an întreaga materie 
prevăzută în programa anilor de 
facultate, obţinînd licenţa cu „Mag
na cum laude", la 17 decembrie 
1889. Dar, acest „băiat distins", a- 
cest „tînăr de valoare excepţională" 
a trebuit să bată la multe porti, —• 
şi numai după ce primăria din Bo
toşani a atestat că „Neculai I. lor
ga este într-adevăr pauper", a reu
şit să primească diploma respecti
vă. •*' I

După ce şi-a continuat în mod 
strălucit studiile In Franţa şi Ger
mania, la vîrsta de 23 de ani (ctnd

avea deja publicate cîteva volume 
şl peste 100 de articole) a fost nu
mit profesor la Universitatea din 
Bucureşti, unde a început să predea, 
pentru prima dată la noi, pe largi 
coordonate, Istoria universală.

Vreme de peste o jumătate de 
veac, marele cărturar a desfăşurat 
o vastă şi prodigioasă activitate, lă- 
sînd moştenire o operă de propor
ţii uriaşe, în faţa căreia nu-ţi poţi 
ascunde uimirea. Intre cele peste 
18 500 titluri publicate de el se află 
peste 1 000 de volume, 12 500 arti
cole şi aproape 5 000 de recenzii. 
Iată doar cîteva din lucrările mai 
ample: „Istoria românilor“ (10 vo
lume), ^Istoria literaturii româneşti" 
(3 volume), „Cărţi reprezentative în 
viata omenirii" (4 volume), „Istoria 
artei medievale", „Istoria comerţului 
românesc" (2 volume), „Istoria ar
matei române“ (2 volume), „Istoria 
presei româneşti", „Istoria învăţă-

30 de ani de ta 
asasinarea lui 
Nicolae lorga

mîntulul românesc*, „Istoria Bucu
reştilor", „Istoria statelor balcanice*
etc., etc.

Istoric al istoriei poporului român, 
al istoriei universale, istoriei impe
riului otoman, imperiului bizantin, 
editor de documente, popularizator 
'neobosit al istoriei patriei în tară 
ş\ străinătate, poet, dramaturg, cri
tic literar, ziarist, parlamentar, pre
şedinte de congrese ^internationale, 
membru a numeroase academii — 
Nicolae lorga a fost una din figurile 
proeminente ale culturii româneşti, 
ale culturii omenirii.

Concepţia lui despre istorie nu 
este expusă într-o lucrare specială, 
ci rezultă din înlreaga-i operă. Tri
butară idealismului de coloratură 
pozitivistă, aceasta înglobează con
cepţii complexe, idei contradictorii, 
erori uneori grave, care creionează 
limitele datorate faptului că — mai 
cu seamă din motive politice — nu 
s-a apropiat de concepţia materia
listă asupra istoriei, deşi, după pro- 
priilc-i mărturisiri, citise* litdfalură 
marxistă. Cu-toate că n-a ignorat 
nici factorul economic şi nici exis
tenta claselor şi_ a luptei de clasă, 

...el. a. rămas refractar iată . de. idgca

de legi istorice obiective, puntnd 
accentul pe factorul spiritual, şi în 
primul rînd pe rolul ideilor in dez
voltarea istorică.

Cu toate acestea, opera lui, d» o
impunătoare vastitate şi complexi
tate, ridică în fata cercetătorilor şi 
specialiştilor necesitatea unui stu
diu profund şi atent, cerinţa Inter
pretării corespunzătoare şi eviden
ţierii acelor laturi prin care şi-a 
adus contribuţia originală la dezvol
tarea culturii româneşti şi univer
sale.

Nicolae lorga n-a fost numai un 
mare cărturar. Paralel cu vasta şi 
erudita muncă de istoric şi publi
cist, el a jucat un rol activ în via
ta politică a României dintre cele 

.două războaie mondiale. Ştiut este 
că, în acea perioadă, asupra întregii 
omeniri plana, ameninţătoare, ma
rea primejdie a fascismului; ştiut 
esle că, în acele condiţii, legionarii 
— această haită criminală subordo
nată coloanei a V-a a hitlerismului 
în România — au trecut la acte de 
josnică şi perfidă trădare naţională, 
ia crime, jafuri şi asasinate în ma
să.

Unul din marile merite ale ilus- 
tţului nostru cărturar este acela că, 
puternic legat de acest străbun pă- 
mînt românesc, de viata şi destinele 
poporului nostru, el şi-a ridicat gla
sul — cu pasiune şi tortă, cu duri
tate şi ură — împotriva naziştilor şi 
legionarilor, în care vedea pe cei 
mai înrăiţi şi mai josnici duşmani 
ai poporului român. „Fereşte-te, po
por al meu, căci mari primejdii ti 
se pregătesc“ — scria el.

Prin viu grai, prin zeci de articole, 
Nicolae lorga — cu luciditatea-i 
proprie şi cu mare putere de previ
ziune — atrăgea neîncetat atenţia 
popoarelor asupra monstruoaselor 
planuri de cotropire şi înrobire, de 
care era călăuzită Germania fascis
tă.

Această poziţie fermă, demasca
toare — una dintre cele mai înalte 
manifestări ale conştiinţei umane 
rănite — nu i-a fost iertată de emi
sarii lui Hiller. Şi astfel, la 28 no
iembrie 1940, trupul bătrînului căr
turar a fost găsit ciuruit de gloanţe, 
pe un cîmp părăginit.

Au trecut de atunci 30 de ani... 
Astăzi, evocînd personalitatea lui 
Nicolae lorga, poporul nostru aduce 
un fierbinte omagiu memoriei unuia 
dintre cei mai de seamă fii ai săi, 
unuia dintre cei mai mari cărturari 
ai secolului XX.

V. TRIFU

Uzina „Balanţa“ Sibiu. Un nou lot de marfă aşteaptă să ia drumul
spre beneficiari

CONCERTE 0M06E N M 1EA -

condiţie a interpretării
Programul ultimai producţii a Fi

larmonicii de stat, cuprinzînd lu
crările „Dialoguri dramatice“ de Du
mitru Bughici, Concertul nr, 3 pen
tru pian şl orchestră In do-minoc de 
Ludwig van Beethoven, (solistă Ilin- 
ca Dumilrescu — Bucureşti), Sa
rabandă, Gigă şi Badinerie de Ar
cangelo Corelli şi „Variaţiuni şi fu
gă pe o temă de Purceii“ de Ben
jamin Britlen, deşi bogat şi inge
nios alcătuit, cu disponibilităţi mul
tiple de a satisface cele mai variate 
gusturi şi cele mai exigente pre
tenţii, a rămas totuşi în deslăşura- 
rea sa sub semnul calificativului de 
satisfăcător. Faptul se pare a ii da
torat în exclusivitate membrilor co
lectivului orchestral a căror parti
cipare a lăsat de astă dală impresia 
generală de platitudine, de decon- 
cenlrare, de receptivitate redusă 
iată de solicitările maestrului Henry 
Selbing sau ale solistei, iată de im
perativele partiturilor.

Am simfit cu totH, In aproape

în întreprinderile si hiene

Prezenta inventivităţii tinereşti
In condiţiile revoluţiei tehnico-ştiin- 

ţliice contemporane progresul tehnic 
joacă un rol primordial în sporirea 
productivităţii muncii şi reducerea 
cheltuielilor materiale, în valorifica
rea superioară a tuturor resurselor 
de care dispun unităţile economice. 
'Altfel spus, el influenţează creşterea 
rapidă a eficienţei economice. Reiese 
deci că trebuie accelerat ritmul dez
voltării progresului tehnic prin toate 
mijloacele posibile.

Una din căile principale în această 
direcţie o constituie extinderea miş
cării de inovaţii. Astăzi, mai mult ca 
oricînd, ea se face simţită în orice 
întreprindere nu numai prin numă
rul mare de inovatori ci, îndeosebi, 
prin rezultatele bune ce se obţin. Ac
ţionând în diverse direcţii ca: extin
derea mecanizării proceselor de pro
ducţie, a mecanizării lucrărilor grele, 
introducerea unor dispozitive etc., 
muncitorii, tehnicienii şi inginerii 
caută, individual sau în colectiv să 
sporească productivitatea utilajelor, 
uşurînd tqtodată efortul fizic depus 
de om. Roadele acestor căutări se 
concretizează în milioanele de lei e-

conomii obţinute în procesul de pro
ducţie.

încărcată în semnificaţii ni se pare 
prezenţa tinerilor din întreprinderile 
municipiului Sibiu în această pu ter
nică emulaţie a inteligenţei, inventi
vităţii şi priceperii. Un mic bilanţ 
scoate în  relief contribuţia lor sub
stanţială în introducerea noului în 
producţie. Bunăoară, în cursul anului 
acesta cuantum ul economiilor prevă
zute a se realiza se ridică la 1,5 m i
lioane lei faţă de cele (500 mii lei cit 
au reprezentat în ’69. După cum se 
vede este o cifră de peste două ori 
mai m are, o sumă care dem onstrea
ză că în tr-adevăr s-a făcut un salt 
calitativ.

Oprindu-ne asupra cîtorva căi care 
au facilitat înfăptuirea saltului, a- 
mintim: iniţierea unui concurs a l.ino 
vatorilor la nivel de municipiu, fo
losirea diferitelor forme de perfecţio
nare a pregătirii profesionale şi an
trenarea unui num ăr mai m are de 
tineri la mişcarea de inovaţii prin a- 
ju torul dat de tinerii ingineri sau 
tehnicieni în cadrul cercurilor de 
creaţie a muncitorilor în întocmirea 
documentaţiilor, acordarea unor în

drum ări tehnice, completarea unor 
soluţii tehnice etc. La uzina „Inde
pendenţa“ şi U.P.A.S. au fost editate 
reviste proprii de informare tehnico- 
economică în care sínt prezentate ce
le mai complexe inovaţii, cele mai noi 
procedee şi soluţii tehnice culese din 
revistele de specialitate din ţară  şi 
străinătate. De menţionat că şi în 
cercurile inovatorilor organizate de 
comisiile inginerilor şi tehnicienilor 
clin întreprinderi, tinerii inovatori îşi 
fac simţită prezenţa. Aşa se întîmplă 
la U.P.A.S., „Independenţa“, „Flamu
ra roşie“ şi „Balanţa".

Spuneam mai sus că efectul căută
rilor inovatorilor se concretizează în 
economiile ce rezultă ca urmare a 
aplicării procedeelor noi. Inserarea 
tuturor soluţiilor găsite la nivelul 
municipiului, cu efectele economice 
generate este desigur imposibilă din 
lipsă de spaţiu. Enumerăm totuşi cî
teva care ni s-au părut mai impor
tante. De pildă, Dan Giurgiu de la 
„Flamura roşie", prin noul procedeu 
de lustruire electrochimică a tacîmu- 
rilor de aluminiu şi inox a dat po
sibilitatea creării unei economii de

150 000 lei, Nicolae Hanea, de la 
AMET, concepînd un nou procedeu 
do confecţionare a ambalajelor clin 
carton pentru mobila destinată ex
portului a economisit 75 000 lei. Va
sile Olaru, de la fabrica „13 Decem
brie", modificînd procesul tehnologic 
la geamantanele din carton îm brăca
te în pînză a facilitat economisirea 
a 70 000 lei. Inginerii Emilian Voi- 
nescu şi Vasile Circia de la U.P.A.S., 
prin modificarea tehnologiei de în
făşurare la cercurile din material 
Cu-Be şi prin  adaptarea capului de 
ridicat de la maşini automate 20—30, 
la execuţia reperului P.P. 14, au a- 
dus cite 40 000 şi respectiv 37 554 lei 
economii. Ş irul exemplelor nu se o- 
preşte aici. Dincolo însă de această 
enumerare, în spatele cifrelor se află 
interesul muncitorului, tehnicianului 
sau al inginerului, fie el chiar tînăr, 
de a perfecţiona continuu procesul 
de producţie, de a spori eficienţa e- 
ccnomică. Este garanţia realizărilor 
de mîine, a trecerii cu încredere la 
îndeplinirea sarcinilor de plan ale 
noului cincinal.

Ing. ILARIE MUNTEANU.

ţoale lucrările, absenta acelei omo
genităţi a partidelor instrumentale 
cu care ne obişnuiserăm In ultima 
vreme, am simfit caracterul oare
cum fortuit ai rezultatelor date de 
ansamblu pe linia agogicii şi a di
namicii.

Am remarcat In schimb evoluţia 
Inclnlătoare a toartei tinere pianis
te Ilinca Dumilrescu care a demon
strat calităţile unui viitor instru
mentist de reală valoare pentru aria 
interpretativă românească. Tălmă
cirea oierită, deşi rămîne încă tri
butară unei disciplinări muzicale a 
simţirii şi altor cîtorva probleme 
de ordin tehnic (tril, pedalizare, 
cursivitate în înlănţuirea şi susţine
rea ideilor), aleslă însă un incon
testabil talent pornit pe drumul de- 
săvîrşirii pe care o întrezărim ioar- 
ie curînd.

Alt punct asupra căruia vrem şl 
trebuie să insistăm: Variatiuni şi 
lugă pe o temă de Purcell de Ben
jamin Britten, lată o piesă care, ti
vind' iniţial caracter didactic şi do
rind a demonstra valenţele şi capa
cităţile expresive ale liecărul grup 
de instrumente, a generat un com
plex de enorme probleme tehnico-in- 
terpretalive pentru fiecare membru 
al orchestrei. Rezolvarea acestora, 
pentru momentul de iafă, bună; s-ar 
putea spune chiar că a lost lucrarea 
cu maximum de randament afectiv. 
Ceea ce se poate însă reproşa in
terpretării acesteia este lipsa preci
ziei şi siguranţei în execuţie a cl- 
lorva instrumente, din păcate destul 
de multe. Includerea pe viitor, cu 
consecvenfd, a unor piese cu ase
menea grad de dificultate va duce 
cu siguranţă la o uniformizare a ca
lităţilor tehnice şi de simţire ale 
întregului colectiv sibian.

Dirijorul Henry Selbing — artist 
emerit — a fost obligat, in condiţiile 
de participare a instrumentiştilor Ia 
producţie, la eforturi suplimentare, 
la intervenţii de ordinul execuţiei 
tehnice, fapt care a afectat întru- 
cîlva desfăşurarea întregii sale sen
sibilităţi şi muzicalităţi cu cate, evi
dent, a condus discursul lucrărilor 
prezentate.

DORU CONSTANTIN1U

Rodnică activitate a 
comitetelor de femei

1  In satele şi comunele judeţu- 
1 lui nostru se organizează pen
ii tru femei ample acţiuni meni
ţi te să ducă la ridicarea nivelu- 
1 lui lor cultural, politic şi pro- 
jf fesional. Specifice acestei perioa- 
f§ de sínt acţiunile cu cartea (cercu- 
j| ri de lectură), şezători, vizio- 
j g  nări de filme — comentate 
m apoi de către un cadru didac- 
1 tic — sfatul gospodinei, şcoala 
(  mamei ş. a.
1 In comunele Jina, Poiana, 
I  Şeica Mare, Loamneş, Slimnic 
S ş. a. aceste acţiuni sínt bine or- 
. ganizate şi se bucură de o ma- 

I  re popularitate. In comunele şi 
1 satele cu minorităţi naţionale 
1 cercurile de lectură cu femeile 
Ü

se ţin şi în limbile materne res
pective.

Demnă de remarcat este ini
ţiativa comitetelor de femei 
din mai multe comune, care, cu 
sprijinul comitetelor comunale 
de partid, au organizat studie
rea documentelor de partid, 
ceea ce contribuie la educarea 
politică şi ideologică a femei
lor cooperatoare.

Periodic, brigăzi ştiinţifice 
formate din cadre competente 
poposesc în satele şi comunele 
judeţului, făcînd o informare 
completă în cele mai diverse 
probleme ale contemporaneită
ţii.

ÎNSEMNĂRI Acţiuni arheologice
Prin bogăţia vestigiilor istorice, 

prin tradiţia preocupărilor şi cali
tatea profesională a lucrărilor de 
cercetare, Sibiul este un centru de 
valoare şi din punct de vedere al 
arheologiei. Pe lîngă aceasta, există 
mai multe organisme, cu acţiune 
complementară, care activează în 
domeniul valorificării şi interpretă
rii critice a mărturiilor de istorie 
veche, care se află din abundenţă în 
perimetrul geografic sibian. Pentru 
o informare a stadiului actual al a- 
cestor lucrări, am avut o discuţie 
cu prof. Iuliu Paul, director adjunct 
ştiinţific al Muzeului Brukenthal, a 
cărei sinteză — în acest domeniu —

io redăm aici.
^Specialiştii -Mu-zerrttti—-Brukenthal

'Nrfi orientat cercetarea spre reali
zări comune cu cei de la Facultatea 
de ţfetorie şi filologie sau Centrul del 
ştiinţe sociale Sibiu al Academiei de 
Ştiinţ^_ Sociale şi Politice_j,--'1LS. 
Româniar~pThr- *bortfärea- unor teme 
majore ţinînd de integrarea istoriei 
sudului Transilvaniei în istoria noas
tră naţională. Spre exemplu, în co
laborare cu Centrul academic din 
Sibiu, s-au continuat cercetările pri
vind perioada de formare a limbii 
şi poporului român, începute la şan
tierul din Guşteriţa. în colaborare cu 
facultatea, s-au început lucrări în

Săcădate, la o aşezare romană, ca
re vor contribui la elucidarea unor 
probleme privind procesul de roma
nizare şi de constituire a populaţiei 
daco-romane, element de bază în 
formarea poporului român. Există 
o colaborare şi cu muzeele din Alba- 
lulia şi Sebeş, în prospectarea aşe
zării romane de la Traian, supra
pusă peste una dacică, putlndu-se 
astfel demonstra continuitatea de 
viaţă Intr-o aşezare de tip rural în 
epoca dacică şi romană, ceea ce 
infirmă teza distrugerii populaţiei 
dacice în perioada cuceririlor roma
ne.

Un fenomen nou «e face simţit în 
Sibiu. La facultate sîpt mulţi stu
denţi care au prins dragoste de a- 
cest domeniu şi cer insistent să se 
facă un cerc de arheologie, în care 
să poată adînci cunoştinţele generale 
dobîndite prin cursuri şi seminarii.

Mai consemnăm aici — din dis
cuţia avută cu cercetătorul sibian — 
că, deşi acum eforturile principale 
ale muzeului se îndreaptă spre rea- 

. lizarea sectorului etnografic din 
Dumbravă, deşi în ultimii ani s-a 
lucrat în „salturi şi asalturi", exis
tă o străduinţă pentru muncă ritmi
că şi continuă în fiecare sector.

T. P.

Despre cardiopatia ischem ică
Comisia judeţeană de combatere a bolilor cardiovasculare, din ca

drul Direcţiei sanitare a judeţului Sibiu, organizează, prin filiala Si
biu a U.S.S.M., o consfătuire cu tema: Cardiopatia Ischemică,,, factor 
de morbiditate în judeţul Sibiu. á

La consfătuire, care va avea loc în ziua de 28 noiembrie, ora 8,30, 
în sala din Piaţa Republicii, nr. 12, îşi aduc contribuţia, pe lingă me
dicii din judeţul Sibiu, care susţin 10 comunicări, profesorul dr. Ştefan 
Hăraguş, conf. dr. Roman Vlaicu şi conf. dr. I. Zăgreanu din Cluj.

Dermalux... în serie
Apreciem drept salutară ideea des

chiderii unor magazine de prezenta
re şi desfacere ale diferitelor com
binate şi unităţi de industrie uşoa
ră şi alimentară. In sprijinul argu
mentelor noastre vin cîteva reali
zări care certifică faptul că dintr-o 
asemenea iniţiativă cîştigă al.ît pro
ducătorul (încasări, sondarea pieţei) 
cit şi cumpărătorul.

„Dermalux", magazinul Combina
tului de pielărie şi încălţăminte, des
chis în sir. N. Bălcescu din Sibiu 
şi-a realizat, în numai o lună, 75 la 
sulă din planul trimestrial de Înca

sări. Există, aşadar, perspectiva < a 
pe la începutul lunii decembrie a- 
cest plan să fie îndeplinit integral.

Iată de ce credem că hotărîrea 
conducerii combinatului de a mări 
salba acestui gen de unităţi merită 
subliniată. Deocamdată aceste tenta
tive vor deveni, sigur, încă în acest 
an, realitate la Mediaş, Hunedoara 
şi, probabil, Ia Cisnădie.

De asemenea, în localul actual al 
combinatului va fi deschis un ma
gazin care va desface produse cu 
preţ redus. /
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Coordonate edilitare la Poiana Sibiului
Cronica zilelor1 prem ergătoare ani

versării a 20 de ani de la  înfiinţarea 
consiliilor populare, consemnează in 
toate comunele judeţului Sibiu efor
tu ri vădite pen tru  întîm pinarea eve
nim entului cu noi şi frumoase reali
zări în toate domeniile de activitate.

în  acest sens am purta t o discuţie 
cu loan Coman, prim arul comunei 
Poiana Sibiului, care ne-a răspuns la 
cîteva întrebări.

— Din punct de vedere organiza
toric, cum întim pinaţi evenimen
tu l?

— în atenţia noastră, respectiv a 
comitetului executiv, stă în prezent 
organizarea sesiunii ordinare care va 
face bilanţul muncii depuse de depu
ta ţii comunei în  legislaţiile cuprinse 
în cei 20 de ani de la  înfiinţarea 
consiliilor populare. Bineînţeles că a- 
cest evenim ent va fi precedat de 
unele realizări de ordin edilitar-gos- 
pcdăresc pe care le închinăm celei 
de-a 20-a aniversări.

— Care a fost ţelul major care 
a stat în obiectivul consiliului 
popular comunal în cei 20 de ani ?

— Dacă a venit vorba de ţel, atunci 
el nu poate fi altul decit acela al sa
tisfacerii 'cerinţelor mereu creseînde 
alo populaţiei, creşterea nivelului de 
trai, m aterial şi cultural, ştergerea 
deosebirilor d in tre oraş şi sat. Refe- 
rindu-m ă la acest principiu conside
răm  că noi poienarii am făcut un pas 
im portant în  această direcţie. în făţi
şarea to t mai modernă, aş putea spu
ne, a comunei, stilul specific abordat 
de cetăţeaii noştri în construirea su

telor de case noi, sínt m artore la 
toate transform ările care s-au petre
cut în anii socialismului. Din acest 
punct de vedere Poiana Sibiului nu 
a ajuns la cota finală. Ea întinereşte 
şi prosperă pe zi *ce trece.

— Ce lucrări edilitar-gospodăreşti 
au fost întreprinse in anuJ curent, 
în vatra  poienarilor ?

— Pentru a avea o Cursivitate a tot 
ceea ce s-a realizat în cei 19 ani şi 
în cel de-al douăzecilea am continuat 
cu o serie de lucrări destul de im por

de finisare. In viitorul apropiat vom 
extinde termoficarea şi la alte insti
tuţii din, comună.

O grijă deosebită am acordat ame
najării unei b rutării de mare capaci
tate. Ea dispune de două cuptoare 
care vor funcţiona pe bază de com
bustibili lichizi. La construirea aces
tui obiectiv de larg interes cetăţenesc 
au participat în număr mare cetă
ţenii comunei, care, mobilizaţi de de
putaţi, au executat lucrări în valoare 
de 30 mii lei.

D in  a c t i v i t a t e a  c o n s i l i i l o r  p o p u l a r e

tante pe care le-aş îm părţi în tre i ca
pitole, adică după caracterul lor şi 
fondurile care au concurat la  execu
ţia lor. Este vorba în prim ul rînd de 
obiectivele social-culturale. La acest 
capitol s-au întreprins în anul de faţă 
lucrări de am enajare la unele insti
tu ţii puse în slujba cetăţenilor. Ast
fel, la şcoala generală s-au executat 
reparaţii curente şi mici amenajări, 
la grădiniţa comunei s-a introdus în
călzirea centrală. Acest mod consti
tuie pentru  noi aplicarea sistemului 
de term oficare utilizat în marile oraşe 
ale patriei noastre. P înă în prezent 
am reuşit să racordăm la sistemul 
nostru — căminul cultural, consiliul 
popular, grădiniţa de copii, sala spor
turilor, lucrare care este !n stadiu

— Cînd o să daţi obiectivul în 
funcţiune ?

— După calcule, după stadiul fizic 
al lucrării, dar mai ales după necesi
tăţile comunei am dori să-l vedem în 
funcţiune încă în acest an.

— Şi ce vă împiedică ?
- — Am dori ca pe ageastă cale să 
cerem un sprijin mai concret din 
partea U.J.C.C. care ne-a asigurat că 
va contribui cu specialişti la execu
tarea unor lucrări mecanice, de in
stalaţii etc. De altfel, b ru tăria  va fi 
coordonată de cooperaţia de consum 
din localitate şi nu văd de ce n-am 
primi ajutorul.

1* altă ordine de idei m-aş referi 
la alte lucrări to t atit de importante 
pentru estetica comunei. In acest an

ne-am preocupat foarte serios de pie
tru irea  străzilor interioare ale comu
nei. Cele 1500 tone piatră spartă au 
constituit aşternutul pe străzile Sub 
grădini, Deal, Cirnu, Handor şi al
tele, pe suprafaţa de 12 000 m p. Aici 
s-au depus peste 8 000 ore de muncă 
patriotică din partea cetăţenilor. O 
vastă acţiune am început în lunile 
trecute pe strada G ărdurele unde se 
execută un zid de sprijin împotriva 
alunecărilor de teren, acţiune con
dusă cu pricepere şi voinţă de depu
tatu l D um itru Radu, membru în co
m itetul executiv.

De asemenea, am executat ziduri 
de sprijin de-a lungul văilor ce tra 
versează comuna, tro tuare betonate, 
pavaje din p iatră etc.

— Cc vă prevedeţi in perspec
tivă ?

— Este greu să te opreşti numai la 
anumite lucrări, cînd ştii sigur că tre
buie făcute atîtea. Totuşi vom selecta 
cîteva pe care credem că obştea le 
va aproba. Este vorba de extinderea 
şcolii cu cîteva clase', am enajarea u- 
nui laborator, nişte bazine de capta
re a apei potabile pentru necesităţile 
comunei, îm pietruirea în  continuare 
a străzilor şi cim entarea trotuarelor, 
şi dacă vom fi sprijiniţi de organele 
judeţene preconizăm un nou complex 
comercial, care se impune cu multă 
acuitate, dată fiind puterea economică 
recunoscută a Poienii Sibiului.

Convorbire realizată de
IO AN NISTOH

Apropo de 
cuvînful dat

Prestigiul oricărei unităţi econo
mice este dat, în primul rînd, de 
calitatea produselor sale şi, în al 
doilea rînd, de felul în care-şi o- 
norează contractele încheiate. A- 
cest lucru îl ştiu prea bine şi cei 
de la cooperativa „Munca manua
lă". Şi totuşi, de multe ori, anu
mite unităţi ale acestei cooperati
ve sibiene nu-şi onorează la timp 
contractele. Un cetăţean de exem
plu, a făcut o comandă pentru un 
jer'seu, la unitatea nr. 12, de pe 
strada Faurului, încă in luna iu
nie. Dar deşi a plătit acontul ne
cesar, jerseul comandat n-a fost 
term inat nici pînă astăzi. Cetăţea
nul a fost nevoit să ceară banii 
înapoi şi se va adresa altei uni
tăţi. Se pune însă întrebarea: dacă 
şi aici i se va întîm plă la fel? Noi 
cerem cooperativei „Munca ma
nuală“ să înlăture grabnic aceste 
practici nefireşti.

Percufii
întîrziate

In activitatea unităţilor comer
ciale mai există, din păcate, multe 
lacune în  organizare. Acestea sínt 
concretizate, mai ales, în întîrzie- 
rea aprovizionării unor magazine 
eu m ărfurile solicitate. Comanda 
nr. 30 din 13 octombrie a magazi
nului 25 „Menajul", aparţinător de 
I.C.S. Metalo-chimice, spre exem
plu, este executată de către Depo
zitul II articole m ărunte, cu ma
re întîrziere. Deşi dispoziţia de 
livrare a fost întocmită în 17 oc
tombrie, m ărfurile ajung în ma
gazin abia în 22 octombrie. Există 
multe astfel de situaţii. Transpor

tul m ărfurilor de la depozitele 
cooperativei „Tîrnava", care apro
vizionează unele magazine din ra
za municipiului Mediaş, se face, 
de asemenea, cu m are întîrziere. 
M ărfurile de la depozitul alimen
tar, destinate cooperativei Bra- 
teiu, deşi erau facturate la data 
de 13 octombrie, n-au fost trans
portate nici după 10 zile. Este de 
dorit ca Direcţia comercială jude
ţeană să ia, de urgenţă, măsurile 
necesare.

node
Unde vă sínt 
iniţiativele ?

O vizită prin cîteva cofetării si
biene ne-a prilejuit ocazia să. tra 
gem urm ătoarele concluzii: în uni
tăţile I.A.P.L. „Cofetarul“ se ser
vesc aceleaşi tipuri de prăjituri 
care s-au servit în ultim ii 4—5 
ani. In cofetării alcoolul se ser
veşte cu kilogramul ia r diversita
tea prăjiturilor... cu linguriţa. Du
minica, la anumite ore nu există 
p iă jitu ri îr cofetării. De ce oare 
nu se lucrează sîmbăta seara? Ar 
fi de dorit ca şeful sectorului pro
ducţie de la I.A.P.L. „Cofetarul“ 
să se mai deplaseze şi în alte ju
deţe, să aducă reţete noi.

AL. SOMEŞANU

Cu opaiţul
La depozitul forestier final, din 

Avrig, trebuie să mergi noaptea 
cu lampa sau lanterna dacă nu 
vrei să-ţi rupi picioarele prin tre 
linii şt materiale. De săptămînl

întregi lipsesc becurile, nu numai 
in baraca recent construită, ci şi 
la locurile de descărcare a lem
nului. Şeful depozitului Florian 
Sopa ne-a declarat: „Acum două 
săptăm îni au fost electricienii de 
la Sibiu, dar nu aveau scări la ei 
şi n-au putut înlocui becurile a r 
se. Au promis că a doua zi vor 
veni cu tot ce le trebuie, dar n-au 
mai venit. Tot din cauza unor de
fecţiuni de curent şi circularul stă 
deseori“.

Oare serviciul de protecţie a 
muncii din Combinatul de exploa
tare  şi. industrializare a lemnului 
nu are  nimic de spus? Dar, cine 
ştie, poate s-au ars şi aici becu
rile... activităţii! Dacă aşa stau 
treburile să-şi cumpere opaiţ.

Propunem  
un proiect

Mai mulţi angajaţi ai C.E.I.ft. 
Sibiu, sectorul II mobilă, sesizea
ză: „ventilaţia din secţia maşini II 
funcţionează foarte prost. La o 
maşină circular lipseşte tubulatu
ra pe care se trage praful afară 
iar la alta exhaustarea este prea 
slabă şi rumeguşul iese pe lîngă 
m aşină“.

Ce fac mecanicii de întreţinere? 
Dar comitetul sindicatului? Toţi 
cunosc această stare de lucruri în 
să dau din umeri. Ba mai mult, 
în şedinţa sindicală din 13 XI a.c„ 
şeful secţiei a dat urm ătorul răs
puns; Nu pot să fac un exhaustor 
atît de puternic îneît să tragă şi 
oameni şi lemne afară“ (? !) Nu 
înţelegem sensul exact al frazei 
dumisale dar se vede că are u- 
mor. Propunem totuşi conducerii 
combinatului un proiect de ex- 
haustop care să tragă la răspun
dere pe cei' ce se ocupă cu pro
blemele de protecţie a muncii.

S. DIACONU

J
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a c t u a l i t a t e a  in t e r n a ţ io n a lă
O-N.U. România sprijină 
programul de acţiuni pentru 
lichidarea co lon ia lism u lu i

New York £6 — trimisul* spe
cial Agerpres, Constantin Alexan- 
droaie, transmite: Comitetul
pentru problemele coloniale şi al te
ritoriilor neautonome al Adunării 
Generale îşi continuă dezbaterile 
asupra unor probleme privind i- 
mixtiunea militară, economică, fi
nanciară şi politică a diverselor 
puteri coloniale şi a monopoluri
lor imperialiste in ţările care nu 
şi-au dobîndit independenţa.

Exprimînd poziţia faţă de pro
blemele aflate în dezbaterea Co
mitetului, reprezentantul ţării 
noastre a subliniat că România 
înţelege să acorde tot sprijinul 
său recomandărilor din programul 
de acţiune pentru lichidarea co
lonialismului, adoptat de sesiunea 
jubiliară a O.N.U., ca şi oricărei 
alte măsuri luate în cadrul Naţiu
nilor Unite şi care ar putea acce
lera eliminarea totală a colonialis
mului. Aceasta nu este decît un 
corolar al atitudinii consecvente a

poporului şi guvernului român, 
de deplină solidaritate cu cauza 
popoarelor asuprite, de condamna
re fermă a colonialismului şi neo- 
colonialismului, ca şi a oricărei 
forme sau practici de dominaţie 
străină şi de nesocotire a aspira
ţiilor naţionale fundamentale ale 
popoarelor.

Referindu-se la recenta agresiu
ne împotriva Guineei, vorbitorul 
a declarat că guvernul şi poporul 
român condamnă energic acest act 
al cercurilor imperialiste şi al for
ţelor reacţionare.

Evenimentele din Guineea con
stituie un exemplu de violare fla
grantă a Cartei Naţiunilor Unite 
şi a tuturor normelor ce trebuie să 
guverneze relaţiile internaţionale.

Delegaţia română ţine să expri
me simpatia şi solidaritatea po
porului român cu lupta justă â po
porului guineez pentru respingerea 
invadatorilor şi să-şi afirme con
vingerea că această luptă va tri
umfa.

Convorbiri
iugoslavo-vest-germane

Belgrad 26 (Agerpres). — în ca
pitala iugoslavă au continuat con
vorbirile dintre Mirko Tepavaţ, 
secretarul de stat pentru afaceri 
externe al Iugoslaviei, şi Walter 
Scheel, ministrul de externe al 
R.F. a Germaniei.

Agenţia Taniug relatează că cei 
doi miniştri au abordat situaţia 
actuală din zona Mării Mediterane 
şi Orientul Apropiat, expunînd 
poziţiile guvernelor lor în aceste 
probleme. Ambele părţi au subli
niat necesitatea de a se depune în 
continuare eforturi pentru găsirea 
unei soluţii paşnice a crizei din 
Orientul Apropiat pe baza rezolu
ţiei Consiliului de Securitate. Gei 
doi miniştri au făcut, de aseme
nea, un larg tur de orizont în le
gătură cu relaţiile dintre R.S.F, 
Iugoslavia şi R.F. a Germaniei.

Totodată, miniştrii au expus 
poziţiile ţărilor lor în probleme 
actuale ale situaţiei internaţionale, 
precum şi ale relaţiilor reciproce. 
Ministrul de externe iugoslav a 
menţionat cointeresarea firească ă 
celor două ţări In stabilirea unor 
relaţii solide pa continentul euro

pean, exprimindu-şi părerea că 
îmbunătăţirea climatului în Euro
pa poate duce la lărgirea colabo
rării intereuropene şi la întărirea 
securităţii în condiţiile participă
rii egale în drepturi a tuturor ţă
rilor europene, indiferent de orîn- 
duirea socială. Referindu-se la re
laţiile bilaterale, Tepavaţ a relevat 
că, într-o perioadă de timp rela
tiv scurtă, s-au rezolvat numeroa
se probleme însemnate şi s-au în
cheiat mai multe acorduri inter
statale. Recenta întilnire dintre 
cancelarul Brandt şi preşedintele 
Tito, schimbul deschis de păreri 
efectuat cu acest prilej au fost, de 
fapt, o realizare a năzuinţelor şi 
intereselor care caracterizează re
laţiile noastre în ultimul timp, a 
afirmat Tepavaţ.

La rîndul său, Walter Scheel a 
declarat că între cele două ţări 
s-a dezvoltat în ultimii ani o cola
borare deosebit de rodnică şi în 
domeniile cele mai diverse, în ciu
da faptului că este vorba de ţări 
cu sisteme sociale diferite şi care 
în politica internaţională au une
ori concepţii deosebite.

Declaraţia purtătorului de 
cuvînt al delegaţiei 
R. D. Vietnam la Conferinţa 
cvadripartită de la Paris
Paris £6 (Agerpres). — Intr-o 

declaraţie difuzată la Paris, pur
tătorul de cuvînt al delegaţiei Re
publicii Democrate Vietnam la 
Conferinţa cvadripartită în pro
blema vietnameză a apreciat că 
ministrul apărării al Statelor U- 
nite, Melvin Laird, şi alte oficia
lităţi americane s-au străduit în 
ultimele zile să găsească cele mai 
Ilogice pretexte pentru noi acte 
de agresiune împotriva R.D. Viet
nam, primejduind astfel serios pa
cea şi securitatea în Asia, precum 
şi Conferinţa de la Paris în pro
blema vietnameză. In document se 
precizează că bombardamentele 
americane efectuate în zonele 
Haiphong, Quang Ninh, Hatay, 
Hoa Binh şi la periferia capitalei 
R.D.V-, Hanoi, s-au soldat cu zeci 
de morţi şi răniţi.

Actele de agresiune comise de 
Statele Unite la 21 noiembrie îm
potriva R.D.V. şi declaraţiile lui 
Melvin Laird — declară purtăto
rul de cuvînt — dovedesc că 
Washingtonul, „departe de a cău
ta o soluţie paşnică problemei 
vietnameze, se străduieşte să-şi a- 
sigure o poziţie de forţă şi o vic
torie militară“. Pe de altă parte, 
purtătorul de cuvînt a reafirmat 
că ţara sa doreşte o reglementare 
paşnică a problemei vietnameze, 
pe baza respectării drepturilor na
ţionale fundamentale ale poporu
lui vietnamez. Soluţia globală în 
zece puncte formulată de Guver
nul Revoluţionar Provizoriu al 
Republicii Vietnamului de Sud şi 
propunerea în opt puncte prezen
tată recent Conferinţei de la Paris 
de Nguyen Thi Binh, şeful dele

gaţiei Guvernului Revoluţionar 
Provizoriu, constituie o bază lo 
gică şi rezonabilă pentru această 
reglementare.

în concluzie, purtătorul de cu
vînt a declarat că „dacă Statele 
Unite vor continua să lezeze su
veranitatea şi securitatea R.D.V., 
ele vor întîmpina riposte viguroa
se din partea armatei şi poporului 
vietnamez. „Este acesta dreptul 
sacru de legitimă apărare a Viet
namului1',
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SEGURITATE
Helsinki 26 (Agerpres). — Pri

mul ministru finlandez, Ahti Kar- 
jalainen, a ţinut miercuri seara o 
conferinţă de presă, în timpul că
reia a fost difuzată o notă a gu
vernului Finlandei în legătură cu 
pregătirea conferinţei general-eu- 
ropene pentru securitate. în notă 
se menţionează, printre altele, că 
guvernele statelor europene 
au adoptat în principiu 
o poziţie pozitivă faţă de propu
nerile avansate de Finlanda în me
morandumul său din 5 mai 1969 
cu privire la securitatea europea
nă.

Guvernul finlandez, se spune în 
notă, consideră că în prezent „e- 
xistă o bază politică de la care 
s-ar putea pleca, eventual, în or
ganizarea conferinţei europene 
pentru securitate, dar că trebuie 
de acum înainte să ne străduim 
să găsim un teren de înţelegere 
în ce priveşte acţiunea comună pe 
care trebuie să o întreprindă gu
vernele pentru întărirea securităţii 
în Europa“. In continuare, se a- 
rată că schimbul de opinii privind 
preconizata reuniune a atins un 
asemenea stadiu încît .este posibil 
şi ar fi util ca statele interesate 
să împuternicească pe reprezen-. 
tanţii lor acreditaţi la Helsinki, 
sau pe alţi demnitari să desfăşoa

re consultări cu Ministerul de Ex
terne al Finlandei asupra organi
zării conferinţei general-europene 
pentru securitate.

„Scopul acestor consultări, se 
spune în declaraţie, ar fi intensi
ficarea schimburilor de informaţii 
importante, fără ca acest lucru să 
angajeze definitiv părţile intere
sate. Participarea la aceste consul
tări nu ar prejudicia, într-adevăr, 
cu nimic hotărîrea finală în ce pri
veşte organizarea conferinţei“.

Ele,' adaugă nota, ar permite gu
vernelor să obţină informaţii ne
cesare, să studieze eventualele po
ziţii asupra posibilităţilor de con
vocare a reuniunii.

Nota, după cum a declarat pri
mul ministru finlandez, a fost re
misă tuturor guvernelor cărora 
le-a fost înmînat şi memorandu
mul finlandez din luna mai 1969.

Guvernul britanic a primit Cu 
interes noua propunere a Finlan
dei privind crearea la Helsinki a 
unui centru de pregătire a preco
nizatei conferinţe europene pentru 
securitate, transmite agenţia 
France Presse, citind surse auto
rizate. La Whitehall, relevă France 
Presse, se consideră că propune
rea finlandeză merită să fie stu
diată cu foarte mare atenţie.

Vizita în Polonia 
a premierului francez 

Jacques Chaban-Delmas
Varşovia 26 — Corespondentul 

Agerpres, Iosif Dumitraşcu, trans
mite: joi, a sosit la Varşovia, în
tr-o vizită oficială de trei zile, la 
invitaţia lui Jozef Cyrankiewicz, 
preşedintele Consiliului de Miniş
tri al R.P. Polone, premierul Fran
ţei Jacques Chaban-Delmas, înso
ţit de ministrul de externe Mau
rice Schumann. în aceeaşi zi, au 
început convorbirile oficiale între 
premierii celor două ţări. Tot joi, 
Jacques Chaban-Delmas a fost 
primit de Marian Spychalski, pre
şedintele Consiliului de Stat al 
ii.P. Polone. Pe agenda convorbi
rilor polono—franceze figurează, 
după cum subliniază presa polo
neză, probleme legate de situaţia 
din Europa şi de convocarea con
ferinţei europene pe tema secu
rităţii şi colaborării. Cei doi pre
mieri urmează să facă un larg 
schimb de păreri asupra principa
lelor coordonate ale actualei situa
ţii internaţionale şi a stadiului şi 
perspectivelor de dezvoltare a re
laţiilor bilaterale.

Seara, premierul Jozef Cyran
kiewicz a oferit o masă în cinstea 
oaspeţilor francezi.

Presa, posturile de radio şi te
leviziunea poloneză acordă o deo
sebită atenţie vizitei premierului 
francez, subliniind legăturile trai
nice, de prietenie dintre cele două 
ţari şi popoare. Astfel, „Trybuna 
Ludu“ consideră vizită ca „un nou 
eveniment important pe calea dez
voltării în continuare a relaţiilor 
dintre cele două ţări, a dialogului 
politic, a colaborării economice, 
culturale şi ştiinţifice, ea servind 
prieteniei tradiţionale, apropierii 
dintre popoarele polonez şi fran
cez“. Acelaşi ziar releva că ulti
mii ani au dus la o apropiere în
tre Polonia şi Franţa şi pe tărîm 
politic. „Vizita- premierului fran
cez va conferi legăturilor priete
neşti polono-franceze un nou con

ţinut“, subliniază ziarul. La rîndul 
său, „Zycie Warszawy“ apreciază 
că între cele două ţări s-a înregis
trat o apropiere a punctelor de 
vedere în ce priveşte convocarea 
conferinţei europene pe tema secu
rităţii şi colaborării. Ziarul opi
nează că, în timpul convorbirilor 
oficiale şi a vizitei sale, premie
rul francez va reuşi să cunoască 
mai îndeaproape Polonia, fapt ce 
va duce la întărirea legăturilor de 
prietenie dintre Franţa şi Polonia. 
„Zolnierz Wolnosci“ relevă faptul 
că preocuparea Poloniei pentru o 
pace şi securitate trainică în Eu
ropa găseşte o deosebită înţelegere 
în Franţa — scrie ziarul — des
făşoară cu consecvenţă o politică 
de colaborare cu ţările Europei ră
săritene, fiind interesată în norma
lizarea relaţiilor pe continentul 
European, şi are o atitudine pozi
tivă faţă de convocarea conferinţei 
europene pe tema securităţii şi co
laborării.

în ce priveşte rezultatele vizi
tei, presa exprimă părerea că ele 
vor fi fructuoase atît pe planul 
colaborării economice, culturale, 
ştiinţifice, cît şi al relaţiilor po
litice dintre cele două ţări. 
„Slowo Powszechne“ scrie că vi
zita va aduce noi elemente în 
relaţiile reciproce, precum şi pe 
planul situaţiei europene.

. \U :: ■ '

Conferinţa 
de presă 
a cancelarului 
Willy Brandt
Roma 26 (Agerpres). — In con

ferinţa de presă ţinută înainte de 
a părăsi Italia, cancelarul R.F. a 
Germaniei, Willy Brandt, a decla
rat că guvernul său intenţionează 
să înceapă negocieri, în cursul ier
nii acestui an, în vederea încheie
rii unui tratat pentru normaliza
rea relaţiilor cu Cehoslovacia. El 
a menţionat, de asemenea, că in
tenţionează să viziteze Varşovia, 
în zilele de 6—8 decembrie a.c., 
pentru a semna tratatul încheiat 
de curînd cu Polonia. In acelaşi 
timp, cancelarul federal şi-a ex
primat speranţa că se va putea 
stabili în curînd ce probleme se 
pot discuta în mod util cu Repu
blica Democrată Germană. Willy 
Brandt a subliniat că, la 27 no
iembrie, va avea loc la Berlin o 
întilnire între secretarul de stat la 
Cancelaria federală a R.F.G., Egon 
Bahr, şi Michael Kohl, secretar de 
stat pe lingă Consiliul de Miniştri 
al R.D.G.

Exprimîndu-şi mulţumirea cu 
privire la modul în care s-au des
făşurat convorbirile sale la Roma, 
Willy Brandt a relevat că au pu
tut fi discutate numeroase proble
me, „într-un spirit practic“. El a 
calificat schimbul de vederi avut 
cu oficialităţile italiene drept „ne
obişnuit de util“.

U.R.S.S. Panoramă a oraşului

Erevan: în prim plan — me

morabila statuie „Mama-Arme-

Lucrările
sesiunii
Adunării

Nationales

a R.A.U.
Cairo 26 (Agerpres). ■— După 

cum s-a mai anunţat, Ia Cairo se 
desfăşoară lucrările sesiunii de 
toamnă a Adunării Naţionale a 
Republicii Arabe Unite. Premie
rul Mahmud Fawzi a prezentat 
deputaţilor programul de politică 
internă şi externă al noului guvern 
egiptean.

Evocînd situaţia din Orientul A- 
propiat şi poziţia R.A.U. în aceas
tă problemă, premierul Mahmud 
Fawzi a declarat: „Am dovedit în 
cîteva rînduri că sîntem partizani 
ai păcii. Noi am acceptat rezolu
ţiile Consiliului de Securitate în 
problema Orientului Apropiat şi 
iniţiativa secretarului Departamen
tului de Stat al S.U.A., William 
Rogers. Am fost de acord cu înce
tarea provizorie a focului şi cu 
extinderea pe încă 90 de zile a 
acestei perioade. Dar, nu avem 
nici un răspuns din partea Israe
lului; Dacă Israelul persistă în re
fuzul său de a evacua teritoriile 
ocupate, a arătat şeful guvernului 
R.A.U., orice căutare a unei so
luţii de pace devine inutilă“. Gu
vernul R.A.U., a declarat, pe de 
altă parte, premierul Fawzi, va 
acorda prioritate reactivării pre
gătirii forţelor armate egiptene.

Referitor la atitudine^ R.A.U. 
faţă de organizaţiile palestiniene 
de rezistenţă, primul ministru a 
reafirmat sprijinul fără rezerve pe 
care ţara sa îl acordă acestora.

în domeniul politicii interne, 
şeful guvernului egiptean a insis
tat asupra intenţiei sale de a sti
mula dezvoltarea economică şi a 
anunţat că guvernul va proceda 
la o reformă completă a sistemu
lui de învăţămînt, a ocrotirii să
nătăţii şi a serviciilor publice. 
Mahmud Fawzi a subliniat, totoda
tă, necesitatea dezvoltării sectoru
lui agricol.

Destituirea ministrului de 
interne american W. Hickel

Washington 26 (Agerpres). — 
Preşedintele Statelor Unite, Ri
chard Nixon, l-a demis miercuri 
pe ministrul de interne, Walter 
Hickel. El va fi înlocuit provizo
riu de adjunctul său, Fred Russel 
urmînd ca această funcţie să fie 
preluată de la 1 ianuarie 1971 de 
Rogers Morton, preşedintele Co
mitetului naţional republican.

Anunţînd această demitere, Ro
nald Ziegler, purtătorul de cuvînt 
al Casei Albe, a precizat că preşe
dintele Nixon a considerat că „ele
mentele necesare unor relaţii bu
ne ale şefului administraţiei cu 
membrii cabinetului său lipseau în 
cazul lui Walter, Hickel“,

Fost guvernator al statului A- 
laska, Walter Hickel a criticat în 
mod public Casa Albă, în luna iu
nie a.c., pentru faptul că „nu este 
receptivă la problemele tineretu

lui“. Acest incident s-a petrecut 
cu prilejul manifestaţiilor tineretu
lui american împotriva interven
ţiei S.U.A. în Cambodgia. Purtă
torul de cuvînt al Casei Albe a ne
gat că destituirea lui Hickel s-ar 
datora unor „incidente“. Preşedin
tele Nixon, a spus Ziegler, inten
ţiona de mai mult timp să se des
partă de ministrul de interne. Du
pă cum se ştie, de la venirea sa 
la Casa Albă, preşedintele Nixon 
a aprobat înlocuirea altor doi mi
niştri şi anume: Robert Finch, mi
nistrul educaţiei naţionale şi să
nătăţii, şi George Schultz, minis
trul muncii.

Este pentru prima dată însă de 
la Administraţia Truman cînd un 
preşedinte al S.U.A. concediază 
un membru al cabinetului său, ce
lelalte două demisii fiind hotărîte 
de comun acord şi la iniţiativa mi
niştrilor.

R.F. A GERMANIEI. Peste 7 000 de chiriaşi vest-germani au demon
strat la Düsseldorf împotriva majorării continue a chiriilor de către 
proprietari, cerînd ca autorităţile să ia măsuri urgente pentru stăvilirea 
exploatării a 40 de milioane de chiriaşi vest-germani de către proprie

tarii de imobile

•  LA NEW YORK S-AU 
ÎNCHEIAT LUCRĂRILE PLE
NAREI COMITETULUI NA
ŢIONAL AL PARTIDULUI 
COMUNIST DIN S.U.A. După 
cum precizează ziarul „Daily 
World“, secretarul general, Gus 
Hali, a prezentat un raport în 
care sínt analizate situaţia in
ternă din S.U.A., după recen
tele alegeri de la mijlocul 
mandatului prezidenţial pre
cum şi activitatea internaţio
nală a partidului.

•  PREŞEDINTELE R.S.F. 
IUGOSLAVIA, IOSIP BROZ 
TITO, a primit pe ministrul a- 
facerilor externe al Republicii 
Federale a Germaniei, Walter 
Scheel, cu care a avut o con
vorbire prietenească, infonnea- 
ză agenţia Taniug.

Scheel a fost însoţit de ad
junctul ministrului de externe, 
Lotar Lahn.

La primire a fost, de aseme
nea, de faţă secretarul de stat 
pentru afacerile externe, Mirko 
Tepavaţ.

» AFLAT INTR-O VIZITA 
LA ATENA, cunoscutul specia
list în chirurgia cardiacă, pro
fesorul Christian Barnard a 
admis că, în ultimul timp s-a

constatat o netă scădere a nu
mărului candidaţilor la grefele 
de inimă. Eu nu disper totuşi, 
a declarat Barnard, precizînd 
că, împreună cu echipa sa, va 
continua cercetările pentru evi
tarea fenomenului de respin
gere. După părerea lui, transfu
ziile sanguine repetate trebuie

schimb de experienţă între or
ganizaţiile de studenţi din cele 
două ţări, precum şi despre a- 
titudinea studenţilor din Polo
nia faţă de parafarea tratatului 
cu privire la bazele normaliză
rii relaţiilor dintre R.P. Polo
nă şi R.F. a Germaniei,

C o o r d o n a t e
u n i v e r s a l e

să permită desensibilizarea or
ganismului înainte de efectua
rea grefei.

•  AGENŢIA P.A.P, INFOR
MEAZĂ din Bonn că preşedin
tele R.F. a Germaniei, Gustav 
Heinemann, a primit la 25 no
iembrie o delegaţie a studenţi
lor din R.P. Polonă. Delegaţia 
poloneză l-a informat pe pre
şedintele R.F.G. despre pregă
tirile în vederea realizării unui

•  PREŞEDINTELE ITALIEI, 
GIUSEPPE SARAGAT, l-a
numit miercuri pe Pietro 
Nenni, unul din vechii lideri ai 
Partidului socialist italian, se
nator pe viaţă.

Pietro Nenni, în vîrstă de 79 
'de ani, nu mai deţine în pre
zent nici o funcţie oficială. 
Constituţia italiană prevede ca 
toţi foştii preşedinţi ai Repu
blicii să fie numiţi senatori pe 
viaţă. Ea conferă, de asemenea,

şefului statului dreptul de a 
desemna cinci senatori pe viaţă 
din rîndul personalităţilor care 
au adus un aport deosebit la 
viaţa politică şi socială a ţării.

* LA SOFIA AU LUAT 
SFlRŞIT lucrările consfătuirii 
directorilor generali şi directo
rilor comerciali ai companiilor 
de aviaţie din Bulgaria, Ceho
slovacia, R.D. Germană, Polo
nia, România, Ungaria şi Uniu
nea Sovietică. La încheierea lu
crărilor a fost semnat un pro
tocol care prevede lărgirea în 
continuare a colaborării între 
companiile de aviaţie semnata
re ale acordurilor de la Berlin.

•  UN COMUNICAT DIFU
ZAT MIERCURI DE AMBASA
DA TURCIEI LA ROMA infor
mează că epidemia de holeră 
din această ţară s-a stins. în 
comunicat se declară: „Epide
mia de holeră care a izbucnit 
într-un cartier mărginaş al Is- 
tanbulului la începutul toam
nei, cauzînd 48 de decese, a 
fost complet lichidată datorită 
măsurilor energice luate de că
tre guvernul turc“. Documentul 
mai afirmă că epidemia nu s-a 
extins în alte regiuni ale ţă
rii.
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